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Nr. 11 Donderdag 8 januari 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 349

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 349

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 349

Advies van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 349

Beslissingen van het Overlegcomit& Rege-
ring-Executieven
Indiening, blz. 349

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 350

Mededelingen van de Voorzitter
Advies van de Raad van State, blz. 350
Wijziging in een verwijzing naar Commis-
sie, blz. 350

Dringende vragen (R.v.O. art. 66, 5)

Dringende vraag van de heer F. Vanden-
broucke tot de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en Werkge-
legenheid, over de overheveling van in-
stellingen en financiële middelen naar de
Gemeenschappen en Gewesten, blz. 350
Dringende vraag van de heer H. Schiltz tot
de heer L. Waltniel,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Financiën en Begroting, over
het uitblijven van de begroting 1987 van
de Vlaamse Gemeenschap, blz. 351

Vragen (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer J. Leclercq tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over de
dramatische toestand van het waterpeil in
het natuurreservaat De Blankaart te Wou-
men, blz. 351
Vraag van de heer J. Depré tot de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van Cul-
tuur, over een mogelijk nuttig gebruik van
onteigende domeinen te Overijse, blz. 35 1
Vraag van de heer K. Van Miert tot de heer
J. Pede, Gemeenschapsminister van Bin-
nenlandse Aangelegenheden en Ruimte-
lijke Ordening, over de grondslag voor het
weigeren van bouwvergunningen door
AROL op basis van een ontworpen TGV-
lijn, blz. 351
Vraag van de heer J. Van Elewyck tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsminis-
ter van Huisvesting, over de financiële im-
passe waarin de Nationale Maatschappij
voor de Huisvesting zich bevindt, blz. 352

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer L. Vanhorenbeek
tot de heer P. Dewael, Gemeenschapsmi-
nister  van Cultuur, over de algemene toe-
passing van het decreet van 19 juni 1978

Omslag 2

betreffende het Nederlandstalige openba-
re bibliotheekwerk en inzonderheid de in-
voering van het leenrecht ten voordele van
auteurs

Interpellatie van mevrouw M. Van Puym-
broeck tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de in-
voering van het leenrecht in openbare bi-
bliotheken, blz. 354

Sprekers : de heer L. Vanhorenbeek,
mevrouw M. Van Puymbroeck, de
heer J. Van Elewyck, Minister P. De-
wael

Interpellatie van mevrouw M. Vogels tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Economie en Werkgelegenheid,
over de stand van zaken met betrekking tot
de reconversie van de Zennevallei na de
sluiting van het bedrijf Michelin te Sint-
Pieters-Leeuw, blz. 3 63

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de
heer F. Bosmans, Minister G. Geens

Regeling van de werkzaamheden, blz. 369

Nr. 12 Donderdag 8 januari 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 371

Commissie van Onderzoek over het Gewest-
plan Asse-Halle-Vilvoorde
Oprichting, blz. 37 1

Spreker : de heer J. Van Elcwyck

Interpellaties (R.v.O. art. 67)

Intcrpcllatie van dc heer L. Lcnacrts tol de
heer J. Lenssens, Gcmccnschapsministcr
van Volksgezondheid  cn Lccfmilicu, over
een mogelijk gebruik van dc afvalwatercol
lector langs het Albcrtkanaal voor dc
drinkwatervoorziening van Vlaandcrcn,
blz. 371

Sprckcrs : de hcrcn L. lenaerts J. Pe-
pcrmans. Minister J. Lenssens

Interpellatie van dc heer J. Caudron tot de
heer J. Lenssens. Gcmccnschapsministcr
van Volksgezondheid cn Lccfmilicu, over
de verontreiniging van de Dcndcr, blz. 375

Sprekers : dc heer J. Caudron, Minis-
ter J. Lenssens, de heer H. Dc Loor

Indiening van moties. blz. 378

Commissie van Onderzoek over het Gewest-
plan Asse-Halle-Vilvoorde
Oprichting, blz. 379

Sprekers : dc hcrcn J  Van Elewyck G.
Vcrhacgcn

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
ting)

Interpellatie van dc heer F .  Piot tot dc heer
T. Kelchtermans Gemeenschapsminister

van Onderwijs en Vorming, over de nood-
zaak van informatie en preventie inzake
druggebruik bij de schoolgaande jeugd,

‘Sprekers : de heer F. Piot, Minister T.
Kelchtermans

Interpellatie van de heer J. Caudron tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, en de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over het ontstellend mis-
bruik van doping binnen en buiten de
sportbeoefening, blz. 385

Sprekers : de heren J. Caudron, J. Van
Hecke, P. De Weirdt, 0. Van den
Broeck, Minister J. Lenssens

Indiening van moties, blz. 391
Interpellatie van de heer L. Vanvelthoven
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschaps
nister  van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de problematiek van de mesto-
verschotten, blz. 39 1

Sprekers : de heren L. Vanvelthoven,
J.-P. Pillaert,  W. Van Durme, M. De-
sutter, Minister J. Lenssens

Interpellatie van de heer L. Vanvelthoven
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister  van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de lozing van afvalwater afkom-
stig van de sector meststoffenfabrieken in
de gewone oppervlaktewateren en in de
openbare riolen, blz. 398

Sprekers : de heer L. Vanvelthoven,
Minister J. Lenssens

Interpellatie van de heer J. Gabriels tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, en de
heer T. Kelchtermans,  Gemeenschapsmi-
nister  van Onderwijs en Vorming, over het
standpunt van de Vlaamse Executieve be-
treffende de benadeling van de Vlaamse
universiteiten en het wetenschappelijk on-
derzoek in Vlaanderen, blz. 400

Sprekers : de heer J. Gabriels, Minister
G. Geens

lndiening  van moties, blz. 403
Interpellatie van de heer L. Dierickx tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de herstructurering van
de Opera voor Vlaanderen, blz. 404

Sprekers : de heer L. Dierickx, me-
vrouw L. Detiege, Minister P. Dewael

Interpellatie van de heer H. Schiltz tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
tenuitvoerlegging van artikel 33.04.02 van
dc begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap en het uitblijven van een initiatief
vanwege de Vlaamse Executieve om een
cinde te maken aan sommige sociale ge-
volgen van de naoorlogse repressie en epu-
ratic, blz. 41 l

Sprekers : de heer H. Schiltz, Minister
G. Geens

f nterPellatie  van de heer A. De Beul tot de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden
Ruimtelijke Ordening, over de betwistiz
rond het advies van de Raad van State van



18 februari 1982 betreffende het vergun- de toekomst van de kunsthumaniora van
ningsplichtig zijn van cultuurtechnische het Rijk te Antwerpen, Gent en Brussel,
werken, blz. 414 blz. 427

Sprekers : de heer A. De Beul, Minis-
ter J. Pede

Interpellatie van de heer A. De Beul tot de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over de aangekon-
digde maximale interpretatie van het mi-
nidecreet, blz. 416

Dringende vraag van de heer E. Gryp tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de verontrustende luchtvervuiling
van de jongste dagen, blz. 428

Regeling van de werkzaamheden, blz. 429

Sprekers : de heren A. De Beul, J. Le-
clercq, Minister J. Pede

Vragen (R.v.O. art. 66)

Regeling van de werkzaamheden, blz. 422

Vraag van de heer W. Desaeyere tot de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over het in herzie-
ning stellen van het Gewestplan Hasselt-
Genk

Nr. 13 Woensdag 21 januari 1987

Berichten van verhindering, blz. 423

Begrotingen
Indiening en verwijzing, blz. 423

Advies van de Raad van State
Indiening, blz. 423

Advies van de Sociaal-Economische Raad
van Vlaanderen
Indiening en verwijzing, blz. 423

Verslagen
Indiening, blz. 423

Jaarverslagen
Indiening en

Motie
Indiening en verwijzing, blz. 424

verwijzing, blz. 424

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 424

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 424

Dringende vragen (R.v.O. art. 66, 5)
Dringende vraag van de heer H. Suyker-
buyk tot de heer P. Akkermans, Gemeen-
schapsminister van Huisvesting, over de
huurreglementering voor sociale wonin-
gen
Dringende vraag van de heer P. De Weirdt
tot de heer P. Akkermans, Gemeenschaps-
minister van Huisvesting, over de herzie-
ning van de huurprijzen voor sociale wo-
ningen met ingang van 1 januari 1987, blz.
424
Dringende vraag van de heer A. De Beul
tot de heer P. Dewael, Gemeenschapsmi-
nister van Cultuur, over het beleid van de
Vlaamse Executieve inzake vertaling van
Vlaamse literaire werken, blz. 426
Dringende vraag van de heer E. Beysen tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs en Vorming, over

Vraag van de heer E. Gryp tot de heer J.
Pede, Gemeenschapsminister van Bin-
nenlandse Aangelegenheden en Ruimte-
lijke Ordening, en de heer J. Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksgezond-
heid en Leefmilieu, over de plannen aan-
gaande Phillips Petroleum te Tessenderlo
en de nieuwe reukhinder aldaar, blz. 429
Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
contacten met het Overlegcentrum van
Vlaamse Verenigingen, blz. 43 1
Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Onderwijs en Vorming, over de
uitbetaling van de vergoeding voor de les-
gevers van de centra voor middenstands-
opleiding, blz. 432
Vraag van de heer J. Van Elewyck tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
houding van de Vlaamse Executieve tege-
nover het controlerecht van de leden van
de Vlaamse Raad, blz. 433
Vraag van de heer L. Vanhorenbeek tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de presentatie van het
Eurovisiesongfestival 1987, blz. 433

Ontwerp van decreet betreffende het over-
brengen van klank- en televisieprogram-
ma’s in de radiodistributie- en teledistri-
butienetten en betreffende de erkenning
van niet-openbare televisieverenigingen
- 152 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 14

Voorstel van decreet van de heer J. Van
Elewyck C.S. betreffende het overbrengen
van klank- en televisieprogramma’s in de
radiodistributie- en teledistributienetten
- 150 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Voorstel tot verwijzing naar Commissie,
blz. 434

Sprekers : de heren J. Van Elewyck, A.
Denys, G. Verhaegen

Motie van orde
Voorstel tot verwijzing naar Commissie,
blz. 435

Sprekers : de heren G. Verhaegen, H.

Schiltz, J. Van Elewyck, A. Denys, me-
vrouw M. Vogels

Ontwerp van decreet’betreffende het over-
brengen van klank- en televisieprogram-
ma’s in de radiodistributie- en teledistri-
butienetten en betreffende de erkenning
van niet-openbare televisieverenigingen
- 152 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 14

Voorstel van decreet van de heer J. Van
Elewyck C.S. betreffende het overbrengen
van klank- en televisieprogramma’s in de
radiodistributie- en teledistributienetten
- 150 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
437

Sprekers : de heren J. Van Elewyck, H.
Van Rompaey, W. Van Durme, A. De
Beul

Artikelsgewijze bespreking, blz. 441
Sprekers : de heren J. Van Elewyck, P.
Chevalier, H. Van Rompaey, A. De
Beul, Minister P. Dewael, de heren L.
Van den Bossche, A. Denys

Ontwerp van decreet houdende vaststelling
van het percentage van de afhoudingen, in
hoofde van het personeel van de Belgische
Radio en Televisie, Nederlandse Uitzen-
dingen, voor de financiering van de overle-
vingspensioenen
- 164 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 465

Sprekers : de heren G. Verhaegen, J.
Van Elewyck, L. Van den Bossche, Mi-
nister P. Dewael, de heer P. Chevalier

Artikelsgewijze bespreking, blz. 467
Spreker : de heer J. Van Elewyck

Regeling van de werkzaamheden, blz. 468

Nr. 14 Donderdag 22 januari 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 469

Begrotingsstukken
Indiening en verwijzing, blz. 469

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer 0. Meyntjens tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de controle op de verwerking en het
storten van industriële afvalstoffen in de
Provincie Antwerpen, blz. 469

Sprekers : de heer 0. Meyntjens, Mi-
nister J. Lenssens

Interpellatie van de heer L. Hancké tot me-
vrouw R. Steyaert, Gemeenschapsminis-
ter van Gezin en Welzijnszorg, over de
aankoop en aanleg van woonwagenterrei-
nen, blz. 475

Sprekers : de heer L. Hancké, Minister
R. Steyaert

Omslag 3
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Sprekers : 
G. Geens 

Interpellatie van de heer L. Vanvelthoven
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Economie en Werkgelegenheid,
over de noodzakelijke beperking van het
aantal kabinetten en kabinetsleden bij de
Vlaamse Executieve, blz. 485

Sprekers : de heren L. Vanvelthoven,
J. Valkeniers, Minister G. Geens

Regeling van de werkzaamheden, blz. 487

Nr. 15 Donderdag 22 januari 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 487

Arrest van het Arbitragehof, blz. 487

Interpellatie (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer A. Denys tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
subsidiëring van de KMO’s via de expan-
siewetgeving; blz. 487

GreGlke;;;  de heer A. Denys, Minister
.

Indiening van moties, blz. 491

Commissie van Onderzoek over het Gewest-
plan Asse-Halle-Vilvoorde
Benoeming van de leden, blz. 491

Omslag 4

Ontwerp van decreet betreffende het over-
brengen van klank- en televisieprogram-
ma’s in de radiodistributie- en teledistri-
butienetten en betreffende de erkenning
van niet-openbare televisieverenigingen
- 152 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 14
Aangehouden stemmingen, blz. 492
Hoofdelijke stemming, blz. 513

Sprekers : de heren L. Van den Bos-
sche, A. De Beul, W. Van Durme, A.
Denys, H. Van Rompaey

Ontwerp van decreet houdende vaststelling
van het percentage van de afhoudingen, in
hoofde van het personeel van de Belgische
Radio en Televisie, Nederlandse Uitzen-
dingen, voor de financiering van de overle-
vingspensioenen
- 164 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Aangehouden stemmingen, blz. 516
Hoofdelijke stemming, blz. 521

Sprekers : de heren L. Van den Bos-
sche,  H. Coveliers

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer J. Caudron tot de heer J. Lenssens,
Gemeenschapsminister van Volksgezond-
heid en Leefmilieu, over de verontreini-
ging van de Dender
Hoofdelijke stemming, blz. 52 1

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer J. Caudron tot de heer J. Lenssens,
Gemeenschapsminister van Volksgezond-
heid en Leefmilieu, en de heer P. Dewael,
Gemeenschapsminister van Cultuur, over
het ontstellend misbruik van doping bin-
nen en buiten de sportbeoefening

Hoofdelijke stemming, blz. 522

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer J. Gabriels tot de heer G. Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, en de heer T. Kelchter-
mans, Gemeenschapsminister van Onder-
wijs en Vorming, over het standpunt van
de Vlaamse Executieve betreffende de be-
nadeling van de Vlaamse universiteiten en
het wetenschappelijk onderzoek in Vlaan-
deren
Hoofdelijke stemming, blz. 523

Sprekers : de heren H. Schiltz, G. Ver-
haegen, J. Van Elewyck

Regeling van de werkzaamheden, blz. 526



11 e vergadering Donderdag 8 januari 1987
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer F. Grootjans

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om 10
uur.

- Voorstel van decreet van de heer L.
Vanvelthoven houdende wijziging
van de wet van 26 maart 197 1 op de
bescherming van de oppervlakte-
wateren tegen verontreiniging
- 184 (1986-1987) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Leefmilieu.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDERING Indiening

N. De Batselier, A. Denys, 0. Lefe-
ber ; gezondheidsredenen.

W. Desaeyere, A. Geens, N. Maes, W.
Seeuws, A. Vreven ; buitenslands.

J. Ansoms, G. Beerden, A. Diege-
nant, F. Ghesquiere, J. Laverge, L.
Tindemans, E. Vandebosch, V. Van
Eetvelt, H. Van Rompaey, J. Verhey-
den ; ambtsverplichtingen.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE

De Voorzitter : Het volgende voorstel
van resolutie werd ingediend :

- Voorstel van resolutie van de heren
P. De Weirdt en H. De Loor betref-
fende de onverantwoorde stijging
van de huurprijzen voor de sociale
woningen
- 183 (19864987) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Huisvesting en Stadsvernieuwing.

A. Deneir, J. Valkeniers ; familiever-
plichtingen.

ADVIES VAN DE RAAD VAN STATE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende voorstel
van decreet werd ingediend :

het voorstel van decreet van de heer
A. Denys houdende erkenning van
het recht van de leden van de
Vlaamse Raad om inzage te nemen
van overheidsdocumenten
- 110 (19851986) - Nr. 2.
Verwezen naar de Commissie voor
de Algemene Zaken, het Regle-
ment en de Verzoekschriften.’

Indiening en verwijzing
VOORSTEL VAN DECREET

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 11
8 januari 1987

De Voorzitter : Het volgende advies
van de Raad van State werd inge-
diend :

- Advies van de Raad van State over

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

BESLISSINGEN VAN HET OVER-
LEGCOMITE  REGERING-EXECU-
TIEVEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende beslissin-
gen van het Overlegcomité Regering-
Executieven werden ingediend :

- Beslissing van het Overlegcomité
Regering-Executieven over het bij
de ,,Conseil de la Communauté
française” ingediend voorstel van
decreet ,,tendant à assurer la defen-
se de la langue francaise et à garan-
tir aux mandataires publics d’ex-
pression  francaise la liberté d’user
de leur langue dans l’exercice de
leurs fonctions” (Doc. CCF, 1985
1986) - nr. 304).
- 126 (19851986) - Nr. 2.

- Beslissing van het Overlegcomité
Regering-Executieven over het bij
de ,,Conseil de la Communauté
française ingediend voorstel van
decreet” reglant l’emploi des lan-
gues par les mandataires publics
dans la région de langue francaise

349



Voorzitter velthoven.

et portant application du Pacte in-
ternational relatif aux droits civils
et politiques à New York en ce qui
concerne la protection contre toute
discrimination linguistique à
l’égard de la langue française de sa
diffusion, de son usage notamment
par rapport à la liberté de choix du
corps électoral et assurant aux mi-
norités culturelles francophones la
protection des droits culturels et
linguistiques garantis par la con-
vention” (Doc. CCF; 1985-1986, nr.
4 1 / 1
- 147 (1985-1986) - Nr. 2.

MEDEDELINGEN VAN DE VOOR-
ZITTER

De Voorzitter : Alvorens wij onze
werkzaamheden aanvatten, wil ik
even uw aandacht vragen voor een
paar mededelingen.

Advies van de Raad van State

- Beslissing van het Overlegcomité
Regering-Executieven over het bij
de ,,Conseil de la Communauté
française" ingediend voorstel van
decreet ,,visant à  créer un ombuds-
man médiateur pour la protection
des droits et la dtfense des intérêts
légitimes des habitants francopho-
nes de la Région flamande, plus
spécialement dans la périphérie
bruxelloise et dans les communes
de la frontière linguistique” (Doc.
CCF, 1985-1986, nr. 27/1 tot 5).
- 146 (1985-1986) - Nr. 2.

Allereerst moet iku melden dat ik nog
niet in het bezit’ ben van het op 17 de-
cember jongstleden gevraagd advies
van de Raad van State over de door de
heren Van Elewyck, Van den Bossche
en De Beul ingediende amendemen-
ten op bepaalde artikelen van het ont-
werp van decreet betreffende het
overbrengen van klank- en televisie-
programma’s in de. radiodistributie-
en teledistributienetten en betreffen-
de de erkenning van niet-openbare te-
levisieverenigingen.

Bijgevolg kan de behandeling van
voornoemd ontwerp van decreet voor-
alsnog niet worden hervat.

Wijziging in een verwijziging naar
Commissie

SCHRIFTELLIKE VRAGEN (R.v.O.
art.65)

De Voorzitter : Sehriftelijke vragen
werden ingediend door :

ndIening
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- de heren W. Beysen, G. Bogaerts, P.
Breyne, W. Cortois, N. De Batse-
lier, A. De Beul, M. Decoster, A.
Denys, W. Desaeyere, M. Desutter,
M. Didden, K. Dillen, J. Gabriels,
J. Leclercq, L. Lenaerts, mevrouw
T. Merckx-Van Goey, de heren 0.
Meyntjens, P. Peeters, J.P. Pillaert,
F. Piot, J. Valkeniers, L. Van den
Bossche, F. Vandenbroucke, J.
Vandermarliere, J. Van Elewyck, L.
Vanhorenbeek, E. Vankeirsbilck,
R. Vannieuwenhuyze, W. Van Ren-
terghem, R. Van Steenkiste, L. Van-

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Wat onze agenda be-
treft, stel ik er u in kennis van dat de

Ingekomen stukken
Mededelingen Voorzitter
Regeling werkzaamheden

Ten tweede deel ik u mede dat het
voorstel van decreet van de heren De
Beul, Verhaegen Van Elewyck en
Denys houdende instelling van een
Orde van Verdienste van de Vlaamse
Gemeenschap onder de benaming
Orde van de Vlaamse Leeuw, Stuk
137 / 1, luidens een vorige mededeling
verwezen naar de Commissie voor de
Algemene Zaken, het Reglement en
de Verzoekschriften, opnieuw wordt
verwezen naar de Commissie voor
Cultuur.

mondelinge vraag van de heer Desae-
yere tot Minister Pede over het in her-
ziening stellen van het Gewestplan
Hasselt-Genk, op verzoek van de
vraagsteller, die zoals reeds aange-
kondigd, heden verhinderd is, wordt
verschoven naar de volgende openba-
re vergadering.

DRINGENDE VRAGEN (R.v.O. art.
66, 5)

Dringende vraag van de heer F.Vanden-
broucke tot de heer G. Geens, Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de overheve-
ling van instellingen en financiële mid-
delen naar de Gemeenschappen en Ge-
westen

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer Vanden-
broucke tot de heer Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
en Werkgelegenheid, over de overhe-
veling van instellingen en financiële
middelen naar de Gemeenschappen
en Gewesten.

De heer Vandenbroucke heeft het
woord.

De heer F. Vandenbroucke (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, collega’s, op 25 no-
vember 1986 werd in de schoot van de
nationale Regering een akkoord be-
reikt omtrent de verhoging van de
naar Gemeenschappen en Gewesten
over te dragen belastingsristorno’s, en
- parallel daarmee - de overheveling
van een reeks parastatale instellingen
en instellingen voor wetenschappelijk
onderzoek. Voor de overheveling van
deze financiële middelen en instellin-
gen werd de princiepsdatum van 1 ja-
nuari 1987 vooropgesteld.

Kan de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve ons een antwoord geven
OP de volgende vragen ?

1. Voor welke instellingen werd de da-
tum van overheveling van 1 januari
gehandhaafd, en effectief in de prak-
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F. Vandenbroucke

tijk gebracht ?

2. Welk tijdschema voorziet de
Vlaamse Executieve voor de overhe-
veling van de instellingen welke niet
per 1 januari overgedragen werden ?

3. Welke is de interpretatie die de
Vlaamse Executieve in haar overleg
met de nationale Regering verdedigt
met betrekking tot de zogenaamde ge-
lij ktijdigheidsclausule, dit wil zeggen
steunt zij de interpretatie dat de bij ko-
mende ristorno’s slechts kunnen over-
gedragen worden wanneer het geheel
van de betrokken instellingen gere-
gionaliseerd wordt, of houdt zij een
,,druppelsgewijze” overdracht van bij-
komende ristorno’s voor mogelijk ?

4. Welke consequenties heeft een
eventuele vertraging in de uitvoering
van het zogenaamde Sint-Katherina-
akkoord op de uitvoering van de be-
groting 1987 door de Vlaamse Execu-
tieve ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, ik heb de eer het geachte lid het
volgende te antwoorden.

1. Op datum van 1 januari 1987 werd
geen enkele instelling effectief over-
geheveld. Tijdens de vergadering van
het Overlegcomité Regering-Execu-
tieven van 23 december 1986 was het
niet mogelijk hieromtrent een beslis-
sing te nemen.

2. De uitvoering van het akkoord van
25 november 1986 staat aan de agenda
van de eerstvolgende vergadering van
het Overlegcomité Regering-Execu-
tieven op 20 januari 1987.

3. De gelijktijdigheidsclausule bete-
kent dat naargelang de instellingen
worden overgedragen de financiële
middelen meteen aan de Gemeen-
schappen of Gewesten worden toebe-
deeld. Het is echter niet aan-
vaardbaar dat deze clausule wordt
aangewend als een vorm van obstruc-
tie om de genomen beslissingen niet
uit te voeren.
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4. In het ontwerp-begrotingsdecreet
van 1987 worden de voorziene midde-
len integraal opgenomen terwijl in de
uitgaven-begroting een provisoneel
krediet voor hetzelfde bedrag is in-
geschreven. Het krediet zal door de
Vlaamse Executieve worden aange-
wend om de uitgaven die uit de beslis-
singen voortspruiten, te verze keren.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer H. Schiltz
tot de heer L. Waltniel, Vice-voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, over het uitblijven van de be-
groting 1987 van de Vlaamse Gemeen-
schap

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer Schiltz tot de
heer Waltniel, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Financiën en Begroting,
over het uitblijven van de begroting
1987 van de Vlaamse Gemeenschap.

De heer Schiltz heeft het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Ge-
meenschapsministers, dames en he-
ren collega’s, enkele weken geleden
deed u ten aanzien van de Vlaamse
Raad de stellige belofte dat de begro-
ting 1987 van de Vlaamse Gemeen-
schap alsnog vóór eind 1986 in de
Raad zou worden ingediend.

Niettegenstaande deze formele toe-
zegging is de begroting tot op vandaag
nog steeds niet ingediend.

Daarom mijn twee dringende vragen
aan de Gemeenschapsminister van
Financiën en Begroting.

1. Wat zijn de redenen voor het
niet-houden van de gedane belofte ?

2. Tegen welke datum mag de indie-
ning van de begroting dan wel worden
verwacht ?

De Voorzitter: Minister Waltniel heeft
het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, in antwoord op zijn dringende
mondelinge vraag moet ik het geachte
lid erop wijzen dat ik bij de bespre-
king in de Vlaamse Raad van de voor-
lopige twaalfden voor 1987 heb ver-
klaard dat de Vlaamse Executieve nog
in de loop van hetjaar 1986 een beslis-
sing zou treffen over de omvang en
het verloop van de begroting 1987.

Ter zake werd door de Vlaamse Exe-
cutieve een beslissing genomen op 20
december jongstleden.

Nog deze week zal het ontwerp van
decreet houdende middelen- en uitga-
venbegroting, bij de Vlaamse Raad
worden ingediend, zoals ik trouwens
bij de bespreking op 16 december
1986 heb beloofd.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VRAGEN  (R.v.O. art. 66)

Vraag van de heer J. Leclercq tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de dramatische toestand van
het waterpeil in het natuurreservaat De
Blankaart te Woumen

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Leclercq tot
de heer Lensens, Gemeenschapsmi-
nister van Volksgezondheid en Leef-
milieu, over de dramatische toestand
van het waterpeil in het natuurreser-
vaat De Blankaart te Woumen.

De heer Leclercq heeft het woord.

De heer J. Leclercq (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, het reservaat De
Blankaart is bij Besluit van de Vlaam-
se Executieve dd. 21 december 1982
erkend als natuurreservaat. Het wordt
beheerd door de VZW Belgische Na-
tuur- en Vogelreservaten, die er de ei-
genaar van is.

De natuurlijke waterhuishouding en
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de extreme schommelingen worden
sedert 1978 grondig verstoord. Voor
de problemen uit het verleden wer-
den, door overleg grotendeels oplos-
singen gevonden.

Thans worden verlagingen van het
waterpeil opgedrongen door het Pol-
derbestuur, in functie van de ontwate-
ring van de IJzerbroeken  voor de
landbouw.

Bovendien dienen zich nieuwe aan-
slagen aan, van de zijde van het Pol-
derbestuur en tevens door de plannen
om de separaatgracht van de Blan-
kaart te verbreden.

Een krachtig herstelbeleid dringt zich
dan ook op.

- Het waterpeil dient op zijn oor-
spronkelijk optimaal niveau gebracht
te worden.
- De verdere dichtslibbing van de
Blankaart moet tegengegaan worden
door ruimingswerkzaamheden.
- De waterkwaliteit van de beken die
uitmonden in de Blankaart dient ver-
beterd.
- Geen enkele ingreep mag toegela-
ten worden die niet te verantwoorden
is in het licht van het natuurbehoud.

Het voorwendsel van de autonomie
van het Polderbestuur en de versnip-
pering van de bevoegdheden, is geen
excuus voor een verdere laksheid.

Graag verneem ik het standpunt van
de Gemeenschapsminister ter zake.

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voozitter, dames en he-
ren, in antwoord op zijn vraag kan ik
het geachte lid het volgende medede-
len.

Ik neem akte van de standpunten die
het geachte lid hier heeft naar voorge-
bracht. De problemen in verband met
de waterbeheersing in de ,,Blankaart”
zijn ook mij niet onbekend. Deze aan-
gelegenheid ressorteert evenwel on-
der de bevoegdheid van de waterbe-
herende instanties, zoals het Polder-
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bestuur. Binnen de Executieve beho-
ren de aangelegenheden inzake onbe-
vaarbare waterlopen, landbouwhy-
draulica en de polders en wateringen
tot de bevoegdheid van de Gemeen-
schapsminister van Externe Betrek-
kingen.

Aangaande het waterkwaliteitsbeleid
kan ik mededelen dat ter ontlasting
van de toevoerbeken naar de ,,Blan-
kaart” reeds afvalwatercollectoren in
werking zijn.

Gelet op het terechte natuurbehouds-
belang van het gebied ,,De Blankaart”
en omgeving heb ik in de zomer van
1986 reeds aangestuurd op overleg en
coördinatie tussen verschillende be-
sturen en diensten die betrokken zijn
bij de gestelde Blankaartproblema-
tiek.

Op basis van dit overleg tussen be-
langhebbende partijen wordt in het
IJzergebied gestreefd naar een ge-
coördineerd landbouw- en natuurbe-
heer.

In het kader van dit overleg stellen
mijn diensten die mede toezien op de
vrijwaring van ecologische waarden in
het Blankaartbekken, maatregelen
ten behoeven van een optimale water-
huishouding voor.

Zonder de autonomie of bevoegdheid
van een Bestuur of andere instantie in
te korten, blijf ik een standvastig over-
leg voorstaan om een evenwichtige
oplossing te bereiken.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer J. Depré tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over een mogelijk nuttig ge-
bruik van onteigende domeinen te Ove-
rijse

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Jozef Depré
tot de heer Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over een moge-
lijk nuttig gebruik van onteigende do-
meinen te Overijse.

De heer Depré heeft het woord.

Waterpeil natuurreservaat De Blankaart
Gebruik onteigende domeinen te Overijse

De heer J. Depre  (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, begin 1984
werden door de Vlaamse Executieve
de domeinen die eigendom waren van
de gemeentebesturen van Etterbeek
en Sint-Lambrecht-Woluwe, die
Franstalige scholen wilden oprichten
in Overijse, onteigend voor toeristis-
che doeleinden. Reeds twee jaren
hebben deze domeinen nog een be-
stemming gekregen. In 1986 liet het
gemeentebestuur van Overijse zijn
belangstelling blijken voor deze do-
meinen met het oog op onder meer
openluchtklassen, en er kwam zelfs
een ontwerp van erfpacht in samen-
spraak met het Commissariaat Gene-
raal voor Toerisme - Vlaamse Afde-
ling. Sinds enkele weken heeft ook de
Nederlandse Commissie voor de Cul-
tuur van de Brusselse Agglomeratie
interesse voor deze domeinen, onder
meer voor speelpleinwerk, zacht toe-
risme, kadervormingsinitiatieven,
openluchtrecreatie.

Uiteraard verwacht de Vlaamse Ge-
meenschap dat dringend een beslis-
sing wordt genomen.

Graag vernamen wij de visie van de
Minister van Cultuur in deze aangele-
genheid.

De Voorzitter : Minister Dewael heeft
het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de gronden te
Overijse, eigendom van respectieve-
lijk de Gemeenten Sint-Lambrechts-
Woluwe en Etterbeek, werden ontei-
gend bij besluit van de Vlaamse Exe-
cutieve van 14 maart 1984 omwille
van het toeristisch belang van de
streek.

Het zoeken naar een degelijke uitba-
tingsformule liep parallel met de her-
structurering van het Commissariaat
Generaal voor Toerisme tot een pa-
rastatale instelling, waarop de artike-
len van de wet van 16 maart 1954 voor
een instelling type B van overeen-
komstige toepassing zijn.

De Raad van Bestuur van het Vlaams
Commissariaat Generaal voor Toeris-
me verklaarde zich op 17 december
1986 bereid om beide onroerende
goederen over te hevelen van de
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Dewael

Basisvraag van de heer K. Van Miert
(SP) n.a.v. een ongunstig AROL-advies
in een bouwaanvraagdossier was : be-
staat er al dan niet een ontworpen
snelspoorlijn Brussel-Luik-Keulen ?

Vlaamse Gemeenschap naar de in-
stelling. Er werd door het VCGT 15
miljoen frank vastgelegd voor opfris-
singswerken aan de panden.

Het VCGT voert momenteel onder-
handelingen met de NCC voor het
opstellen van een uitbatingsovereen-
komst, die aan de Raad van Bestuur
ter goedkeurig zal voorgelegd worden.
Er wordt gestreefd naar een overeen-
komst met de NCC met eventuele fa-
ciliteiten voor de Gemeente Overijse.
Waarschijnlijk kunnen de domeinen
met de paasvakantie gebruikt worden
voor vakantiespeelpleinwerking. Ver-
der plant de NCC op de domeinen, se-
niorenvakanties, vakanties voor min-
derbegoede schoolkinderen en geïn-
tegreerde schoolwerkweken, open-
lucht- en natuurklassen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer K. Van Miert tot de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister
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van Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over de grond-
slag voor het weigeren van bouwver-
gunningen door AROL op basis van een
ontworpen TGV-lijn.

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Van Miert
tot de heer Pede, Gemeenschapsmi-
nister van Binnenlandse Aangelegen-
heden en Ruimtelijke Ordening, over
de grondslag voor het weigeren van
bouwvergunningen door AROL op
basis van een ontworpen TGV-lijn.

De heer Van Miert heeft het woord.

De heer K. Van Miert (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, de Gemeen-
schapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Ruimtelijke Or-
dening verklaarde op 18 juni j ongstle-
den bij de bespreking van de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap
dat er op dat ogenblik geen plan voor
een supersnelle spoorweg bestond.

Nu blijkt echter dat de Administratie
voor Ruimtelijke Ordening en Leef-
milieu, Vlaams Brabant, in een be-
paald bouwaanvraagdossier, als reden
voor een ongunstig advies de ligging
in de onmiddellijke omgeving van de
ontworpen snelspoorlij n Brussel-
Luik-Keulen aangeeft.

Daarom wil ik de Minister vragen :

1. of er nu al dan niet een ontworpen
snelspoorlij n Brussel-Luik-Keulen
bestaat ;

2. of de AROL instructies heeft gekre-
gen om op basis van het ontworpen
tracé bouwaanvragen in die omgeving
te weigeren ;

3. zo ja, wie daartoe heeft
wanneer dit is gebeurd ;

beslist en

4. of de gemeenten op wier grondge-
bied het traject gelegen is, daarvan
verwittigd zijn ;

5. zo neen, waarop de betrokken amb-
tenaar zich baseert om die reden aan
te halen voor een ongunstig advies.

De Voorzitter : Minister Pede heeft het
woord.

Gebruik onteigende domeinen te Overijse
Ontwerp TGV-lijn

Minister J. Pede (op de tribune) : Mijn-
heer de Voorzitter, geachte collega’s,
vooreerst wens ik te onderstrepen dat
de gemachtigde ambtenaar volledig
zelfstandig handelt bij het uitbrengen
van een advies over bijvoorbeeld aan-
vragen voor het bekomen van een
bouwvergunning. Noch de Executie-
ve, noch de Gemeenschapsminister,
die bevoegd is voor de ruimtelijke or-
dening hebben het recht in te grijpen
in die stand van de procedure. Wan-
neer de particulier, het Schepencolle-
ge of de gemachtigde ambtenaar in
beroep gaan tegen de beslissing van
de Bestendige Deputatie komt het
dossier bij mij en kan ik er souverein,
maar binnen de perken van de wet,
over oordelen. Ik verwijs hier graag
naar het arrest van de Raad van State
nr. 20.443 dd. 24 juni 1980 inzake Van
Der Perre en consorten.

Het geval, dat door onze geachte col-
lega hier ter sprake wordt gebracht,
behelst een dergelijke situatie : de ge-
machtigde ambtenaar van de Provin-
ciale Directie Stedebouw Brabant
heeft op grond van zijn wettelijke be-
voegdheid op 28 november 1986 een
ongunstig advies uitgebracht dat de
weigering van de bouwvergunning tot
gevolg had met betrekking tot het
bouwen van een woning op een per-
ceel gelegen in de Schutterslaan te
Kortenberg-Everberg.

Het uitgebrachte advies is gestoeld op
de overweging dat ,,het voorgelegd
ontwerp gepland is in de onmiddellij-
ke omgeving van de ontworpen snel-
spoorlijn Brussel-Luik-Keulen”.

Het bedoelde ontwerp van snelspoor-
lijn is een project dat dateert uit 1976
en staat dus volledig los van de moge-
lijke aanleg van een supersnelspoor of
TGV. Het kwam wel voor op het ont-
werp-gewestplan, maar het werd nim-
mer verdergezet en kreeg ook geen
definitieve vorm.

Mijn voorgangers noch ikzelf hebben
dan ook nooit aan de gemachtigde
ambtenaar van AROL instructies ge-
geven om op basis van het ontworpen
tracé bouwaanvragen in die omgeving
te weigeren of ongunstig te adviseren.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
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Voorzitter

ten.

Vraag van de heer J. Van Elewyck tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Huisvesting, over de finan-
ciële impasse waarin de Nationale
Maatschappij voor de Huisvesting zich
bevindt

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer J. Van
Elewyck tot de heer P. Akkermans,
Gemeenschapsminister van Huisves-
ting, over de financiële impasse waar-
in de Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting zich bevindt.

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, in ant-
woord op de mondelinge vraag die ik
hem op 21 oktober 1986 in deze Raad
stelde, verklaarde Minister Geens dat
de financiering van de door de Natio-
nale Maatschappij voor de Huisves-
ting aangegane verbintenissen deel
uitmaakte van het pakket dat toen
besproken werd in het Overlegcomité
Regering-Executieven.

Tijdens de bespreking van het zoge-
naamde ,,akkoord van 25 november
1986” in het nationale en het Vlaamse
Parlement bleek niet duidelijk of de
regeling van de 7,s miljard frank vóór
1 januari 1986 door de NMH en de
NLM in het Vlaamse Gewest aange-
gane verbintenissen al dan niet in be-
doeld akkoord verwerkt was.

De Eerste Minister heeft thans op 2
december 1986 via het Bulletin van
Vragen en Antwoorden van de Senaat
ter zake het volgende gesteld : ,,Door
het akkoord dat in het Overlegcomité
Regering-Executieven van 25 novem-
ber 1986 werd bereikt over de verde-
ling van de financiële lasten van de so-
ciale huisvesting en over de regionali-
satie van de NMH zullen de huidige
moeilijkheden in principe zeer snel
opgelost zijn.”

Het is dus nog steeds niet duidelijk of
dit probleem, dat het voortbestaan
van vele kleine en middelgrote bedrij-
ven in de bouwwereld ernstig in ge-
vaar brengt, nu opgelost is. Duidelijk-
heid is dus gewenst.

De Minister gelieve de volgende vra-
gen te beantwoorden.

1. Heeft de Vlaamse Executieve de
waarborg van het Vlaamse Gewest
verleend aan de door bedoelde Natio-
nale Maatschappijen aan te gane le-
ningen ter financiering van de vóór 1
januari 1986 aangegane verbintenis-
sen ? Zo ja, wanneer ?

2. Zo niet, welke oplossing wordt dan
voor deze financiering in het vooruit-
zicht gesteld ? Binnen welke termij-
nen ?

3. Beseft de Vlaamse Executieve dat
dit ergerlijk geknoei de kredietwaar-
digheid van de hele sector van de so-
ciale woningbouw ernstig in het ge-
drang brengt ?

Ik hoef in dit verband niet te verwij-
zen naar de schrijnende gebeurtenis-
sen in Kuurne die recent in de actuali-
teit kwamen.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, overeen-
komstig de afspraken tussen de natio-
nale Regering en de Executieve heeft
deze laatste de gewestwaarborg toege-
kend aan de leningen van de NMH-
NLM nodig ter financiering van de
verbintenissen aangegaan na 31 de-
cember 1985.

In de aanhef van het akkoord van 25
november 1986 wordt uitdrukkelijk
gesteld dat alle financiële lasten
voortvloeiend uit verbintenissen aan-
gegaan vóór 3 1 december 1985 onder
toepassing vallen van de bijstandsre-
geling toegestaan door de nationale
Regering.

Het akkoord bepaalt dat deze finan-
ciële lasten in aanmerking komen
voor financiering met Staatswaarborg
en onder vrijstelling van roerende
voorheffing. Dit staat vermeld in de
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punten 2 en 4 van hoofdstuk 1.

Bij de bespreking in de bevoegde
werkgroep nationale Regering-Exe-
cutieven, belast met de voorbereiding
van de uitvoering van het akkoord van
25 november 1986 werd dit nogmaals
bevestigd en aanvaard door de verte-
genwoordigers van de nationale Rege-
ring.

Reeds op 27 november 1986 heb ik, in
toepassing van het akkoord van 25 no-
vember 1986 en in overleg met de
heer Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve en met de Gemeenschapsmi-
nister van Financiën en Begroting, de
nationale Regering schriftelijk ver-
zocht dat de benodigde leningsmach-
tigingen met Staatswaarborg onver-
wijld door de Ministerraad zouden
worden goedgekeurd.

Op 6 januari 1987 werd
ringsschrijven gestuurd.

een herinne-

Ik kan het geachte lid verzekeren dat
deze aangelegenheid met de meeste
aandacht door de Vlaamse Executie-
ve wordt gevolgd.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

INTERPELLATIES (R.v.O. art. 67)

Interpellatie van de heer L. Vanhoren-
beek tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de al-
gemene toepassing van het decreet van
19 juni 1978 betreffende het Neder-
landstalige openbare bibliotheekwerk
en inzonderheid de invoering van het
leenrecht ten voordele van auteurs

Interpellatie van mevrouw M. Van
Puymbroeck tot de heer P. Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur, over
de invoering van het leenrecht in open-
bare bibliotheken

De Voorzitter : Aan de orde zijn de sa-
mengevoegde interpellaties van de
heer Vanhorenbeek tot de heer De-
wael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over de algemene toepassing
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Voorzitter

van het decreet van 19 juni 1978 be-
treffende het Nederlandstalige open-
bare bibliotheekwerk en inzonder-
heid de invoering van het leenrecht
ten voordele van auteurs en van me-
vrouw Van Puymbroeck tot Minister
Dewael over de invoering van het
leenrecht in openbare bibliotheken.

De heer Vanhorenbeek heeft het
woord.

De heer L. Vanhorenbeek (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, dames en heren, het
wordt blijkbaar een gewoonte, in na-
volging van ‘s lands nationale Rege-
ring, dat nu ook Gemeenschapsminis-
ters hun beleidsbesluiten eerst buiten
dit halfrond kenbaar maken, waarmee
wij bedoelen dat de achtbare Minister
voor Cultuur bij de opening van de
30e Boekenbeurs te Antwerpen het
ondertussen fel omstreden leenrecht
aankondigde.

Met deze wijze van handelen voelen
wij ons enigszins voor schut gezet, te
meer omdat wij de Minister echt niet
kunnen feliciteren met zijn voorne-
men. Wij dachten dat er binnen het
openbaar bibliotheekwezen andere
katten moesten worden gegeseld en
verwijzen hierbij terloops onder ande-
re naar de uitdaging tot het openstel-
len van informatie voor alle burgers
en de automatisering van ons biblio-
theekwezen.

Maar in plaats daarvan werkt de Mi-
nister zich in het nieuws door zijn
leenrecht, door zijn voornemen het
huidige decreet op het bibliotheekwe-
zen te vervangen door een andere wet-
tekst. Inderdaad, het ene maakt het
andere noodzakelijk.

Blijkens punt 10 van artikel 4, para-
graaf 1 van het huidige decreet kan,
ons inziens, geen leenrecht ingevoerd
worden. Volgens de ,,Van Dale” bete-
kent leenrecht een belasting en is dus
leengeld onder een andere benaming.
Bovendien is het bedrag van 5 frank
per ontlening waarover de Minister
het heeft gehad, slechts zand in de
ogen strooien van het publiek aange-
zien het ontwerp van decreet - wij
menen hoofdstuk 3, artikel 8 - duide-
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lijk stipuleert dat de Minister twee-
jaarlijks het bedrag per boek en per
genre kan gaan bepalen, lees verho-
gen. Het is glashelder dat de Minister
uitsluitend heeft gedacht aan het hef-
fen van een nieuwe belasting op de
rug van de ontlener ; dit is de laatste
schakel binnen het bibliotheekwezen.
Met de opbrengst gaat de Minister
een Fonds der Letteren oprichten ten
bate van auteurs van Belgische natio-
naliteit en, voegt het ontwerp van de-
creet eraan toe, met een maximum
van 200.000 frank per jaar en per au-
teur.

Laat ons elkaar goed begrijpen. Het
leenrecht is hier duidelijk een vorm
van auteursrecht. Met welk recht zou
een Belgisch auteur en een buiten-
lands auteur geen recht hebben op dit
auteursrecht ? Hoe meent de Minister
dit te laten kaderen binnen de richtlij-
nen van de Europese Gemeenschap ?
Hoe gaat hij beletten dat onze recht-
banken de visie zouden bij treden, met
name als de één (Belg) het recht
krijgt, ook de ander (de buitenlander)
dat recht moet krijgen ? Zeker nu Bel-
gië het zogeheten voorzitterschap
bekleedt van de Europese Gemeen-
schap lij kt deze discriminatie ons niet
erg zindelijk.

Overigens, mijnheer de Minister, u
weet het beter dan wij : amper uw
boekenbeurstoespraak uitgesproken
of u kreeg reeds een verzoek van de
Nederlandse Taalunie waarin op de-
zelfde voordelen werd aangedrongen
voor Nederlandse auteurs inzake de
voordelen van het Fonds der Lette-
ren.

Bovendien heeft de Minister zich toch
niet bijster goed laten voorlichten
over het pakket van uitleningen door
onze openbare bibliotheken, zoniet
had hij geweten dat de 33 miljoen ont-
leningen per jaar in feite slechts ruim
15 miljoen ,,gewone boeken” omvat-
ten. Tegen 5 frank per boek, geeft dat
75 miljoen frank, wat neerkomt op
375 over geheel de wereld verspreide
,,auteurs”, indien wij daarbij uitgaan
van hogergenoemd maximumbedrag
per auteur.

En wat met de kosten om die vijf-
frankstukken te innen, de boekhou-
ding, de controle, kortom heel de ad-
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ministratieve rompslomp die daarbij
komt kijken. Of gaat de Minister de
taak van bibliothecaris uitbreiden tot
kassier ?

Alweer, mijnheer de Minister, dit is
toch niet doordacht. Dat kunnen wij
toch niet beleidszindelij k noemen.

Zeker, wij zijn groot voorstander van
een Fonds der Letteren. Wij zeggen
hier duidelijk : letteren. Dit is brood-
nodig, zeker om jonge en verdienste-
lijke auteurs een verdiende kans te ge-
ven. Voornamelijk deze schrijvers die
vruchteloos van de ene uitgever naar
de andere lopen omdat hun naam het
commercieel niet of nog niet doet.

Maar uw Fonds gaat uitgerekend het
tegenovergestelde beogen en berei-
ken : de succesvolle auteurs nog ver-
rij ken ten nadele van hen die nog min-
der kans zullen krijgen om een plaats-
je op de markt te veroveren.

Ook dit, mijnheer de Minister, is niet
beleidsvriendelij k. Het is rechtuit aso-
ciaal overigens.

Bovendien is er ons inziens in heel die
redenering een grote fout geslopen.
Reeds lang werd het bewijs geleverd
dat bibliotheekbezoek aanzet tot het
kopen van boeken. Op deze verkoop
van boeken hebben noch uitgever,
noch auteur ooit één frank aan het bi-
bliotheekwezen afgestaan. Wij weten
ook maar al te goed hoe de boekenver-
koop via het onderwijs - door boek-
besprekingen enzovoort - gestimu-
leerd wordt. Terecht. Maar ook daarin
- bij voorbeeld in de bezoldiging van
die leerkrachten - komen uitgevers
en auteurs niet tussenbeide. Wij kun-
nen zo verder gaan. Het is ook hier
weer duidelijk dat het om zogeheten
algemeen bekende auteurs gaat, om
werken uitgegeven door grote uitge-
vers. Alweer.

Ten slotte bestaan er zoveel gezag-
hebbende bronnen die met kennis
van zaken leengeld - of noem het
leenrecht - van de hand wijzen. Het
opnieuw invoeren van een dergelijke
bijdrage is de klok terugdraaien en dat
zal de Cultuurminister zeker niet te-
genspreken.

Is de Minister op de hoogte van het
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Vanhorenbeek

feit dat de Europese richtlijnen ter za-
ke, slechts door 9 landen in heel de
wereld nog niet worden toegepast ?
En heeft de Minister de recente door-
lichting in de stedelijke bibliotheek
van Sint-Niklaas niet gelezen ?

Terugdraaien van de klok. Dat is dui-
delijk. Zeker als wij daarop het ont-
werp van nieuw decreet op het open-
baar bibliotheekwezen in Vlaanderen
nader bekij ken.

Waarom een nieuw decreet ? Het hui-
dige werd tot nog toe niet eens uitge-
werkt of toegepast. Een cultuurmiriis-
ter zal er toch niet prat op gaan dat er
ten opzichte van het aantal Vlaamse
gemeenten er twee derde openbare
bibliotheken bestaan, wat neerkomt
op zowat 225, waarvan de helft - wij
zeggen wel de helft ! - niet zal kunnen
erkend worden over ruim een jaar
wanneer de inloopperiode van het
huidige decreet een einde neemt en
alle bibliotheken dan aan de opgeleg-
de normen moeten beantwoorden.
Dan zullen slechts een derde van onze
gemeenten kunnen beschikken over
een openbare bibliotheek. Amper. Of
gaat de Minister, om zijn regerings-
partner de mouw te geven, die andere
bibliotheken verder betoelagen ? Blij-
ven tolereren bij voorbeeld dat som-
mige van deze bibliotheken slechts
beschikken over een gestencileerde
catalogus waarin warempel ook nog
een morele beoordeling - een soort
index dus - ten overstaan van elk
boek voorkomt ? Om nog over de la-
mentabele samenstelling van de boe-
kencollectie zelf te zwijgen : vaak zijn
het afleggertjes uit pietluttige privé-
collecties. Wat met de onvolprezen
bescherming van de filosofische min-
derheden ? Mijnheer de Minister :
hoever zou u dan de klok terug-
draaien ? Wij kunnen dit niet aanvaar-
den. Of gaat het leenrecht de oplos-
sing brengen ?

En wat met het beginsel dat de open-
bare bibliotheek de studieruggesteun
is van ons onderwijs ? Of denkt u dat,
nu de nationale voogdijregering het
onderwijs afbreekt, u dat ook onge-
straft met de openbare bibliotheek
kan doen ?

Verder, mijnheer de Minister, hoe
staat het met de COB’s en het NCOB ?

Sta ons toe even met getallen te goo-
chelen, maar dan met juiste cijfers.
Een vergelijking met Nederland waar
ook flink ingeleverd wordt, leert ons
dat daar in 1985 zowat 5,6 miljard Bel-
gische frank in zowat duizend ge-
meenten goed besteed werd aan het
openbaar bibliotheekwezen. Bij ons
zou dus - de kosten voor de COB’s de
SOB’s en het NCOB blijven grosso
modo dezelfde - zowat een derde
moeten uitgetrokken worden overwe-
gende onze 300 Vlaamse Gemeenten.
Dus een kleine 2 miljard frank. Schat-
ten wij verkeerd, mijnheer de Minis-
ter, als wij onze uitgaven in deze voor
1986 ramen op zowat 800 miljoen Bel-
gische frank ?

Wie staat hier met rode kaken ? Wij
staan zover reeds dat een cultuurmi-
nister er fier mag op zijn dat de
UNESCO-normen inzake het open-
baar bibliotheekwezen in de ontwik-
kelingslanden bij ons in Vlaanderen
niet eens bereikt worden. Heeft u al
eens gedacht aan de rol van het open-
baar bibliotheekwezen ten opzichte
van de derde industriële revolutie ?

Wat wij bij de aanvang noemden : de
informatietaak ? Het openstellen van
de kennis van de kennis ? Neen, mijn-
heer de Minister denkt aan leenrecht,
gaat een soort SABAM spelen, om
een verkeerd begrepen Fonds der Let-
teren - dat wat ons betreft gerust zijn
naam mag dragen - op te richten. En
omgekeerd, heeft men er al eens aan
gedacht dat uw geplande afbraak van
het bibliotheekwezen de facto neer-
komt op een contra-publiciteit voor
onze en andere auteurs ?

Afbraak, omdat wij vaststellen dat een
POB die meer dan 20 procent aan le-
zers heeft ten overstaan van het bevol-
kingsaantal, voor dat meergedeelte
niet langer centen zou kunnen beko-
men. Moeten die POB’s dan dit voor-
schot aan lezers naar huis sturen ? En
wat met de zogeheten besnoeiingen
in POB’s in gemeenten met minder
dan 20.000 inwoners ?

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, dames en heren, wij maak-
ten een niet-ministerieel rekensom-

metje, bij voorbeeld voor de stedelij-
ke bibliotheek van Turnhout. Het
aantal personeelsleden daar zou dalen
van 20 tot ll. En wat zal er gebeuren
met de erkenning van nieuwe POB’s ?
Bezwaren bemoeilijken, zodat zij on-
mogelijk worden ?

Mijnheer de Minister, wij vragen niet,
maar wij eisen de toepassing van het
huidige decreet. Mits - want wij bren-
gen begrip op - links en rechts be-
scheiden besnoeiingen op secundair
vlak. Nadat dit decreet integraal is
toegepast, zullen wij van u een evalua-
tie ter zake vragen. Aan de hand van
die evaluatie willen wij luisteren naar
mogelijk noodzakelijke wijzigingen
aan het huidig decreet, maar dan wel
met dien verstande dat zij een opbou-
wend karakter vertonen.

Het is dan ook binnen die context dat
wij het antwoord op onderhavige tus-
senkomst van de Minister met de
meeste belangstelling tegemoet zien.
Een antwoord ook op onze vraag, hoe
ons openbaar bibliotheekwezen de
uitdaging van het verstrekken van in-
formatie daarin centraal; niet de uni-
formisering maar de uitwisselingsmo-
gelij kheden.

De Volksunie wil duidelijk waarschu-
wen voor pogingen om zowel de struc-
turele uitbouw van het openbaar bi-
bliotheekwerk als de pluralistische
basis ervan te ondergraven.

De vertraging in de uitvoering van het
decreet mag onder geen beding een
voorwendsel zijn om het beginsel zelf
opnieuw ter discussie te stellen.

Tot slot willen wij wijzen op het ge-
vaar dat enerzijds financiële proble-
men en anderzijds nogal simplistische
privatiseringstheorieën samen zou-
den leiden naar de afbraak van één
van de weinige pluralistisch opgevatte
gemeenschapsinitiatieven in de cultu-
rele sector en naar de heraanwakke-
ring van een aftandse verzuiling. (Ap-
plaus bij de SP en de VU)

De Voorzitter : Mevrouw Van Puym-
broeck heeft het woord.

Mevrouw M. Van Puymbroeck (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, geachte colle-
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Van Puym broeck

ga’s, binnen het cultuurbeleid heeft
de bibliotheek recht op een deel eigen
plaats en taak. Toen in 1978 het bi-
bliotheekdecreet verscheen, stonden
wij vele decennia achter in vergelij-
king met het buitenland. Vele van on-
ze dorps- en parochiebibliotheken
waren in de echte zin van het woord
,,boekerijen” en het hing in grote mate
af vn de vorming en de inzet van de bi-
bliothecaris - die in de meerderheid
van de gevallen een vrijwilliger was -
hoe zijn boekencollectie er uitzag. Ze-
ker bepaalde ook de vraag van de lezer
mee wat er in het boekenrek stak. In
zijn geheel genomen bleef de biblio-
theek ondermaats omdat de meeste
bibliothecarissen nog niet hadden in-
gezien dat een bibliotheek meer is
dan een boekencollectie, zoals het
BWO dat destijds kernachtig formu-
leerde.

Pas de laatste tien jaren zijn wij er ons
van bewust geworden dat de biblio-
theek, naast de ontspanningstaak, een
heel eigen opvoedings- en informatie-
opdracht te vervullen heeft. Met de
educatieve opdracht bedoelen wij dat
de bibliotheek in overleg met de
plaatselijke scholen, instellingen, or-
ganisaties en groepen zou moeten na-
gaan op welke wijze en in welke mate
zij de specifieke educatieve behoeften
die er leven, kan beantwoorden. Het is
dus niet langer de bibliotheek die haar
aanbod oplegt, maar er groeit een sa-
menwerking tussen de educatieve
partner en de bibliotheek : zij wordt
een dienstbare en door de bevolking
beter gekende bibliotheek.

In het artikel ,,Pleidooi voor een edu-
catieve dienst in de openbare biblio-
theek” verschenen in de Bib-krant van
februari 1986 haalt A. Vercruysse drie
taakgehelen aan die de bibliotheek
van morgen in verband met educatie
zal moeten opnemen : ten eerste, acti-
viteiten die te maken hebben met ma-
teriaalvoorziening ; ten tweede, acti-
viteiten die te maken hebben met in-
troductie en instructie van gebruikers
en gebruikersgroepen, ook de poten-
tiële ; ten derde, activiteiten die te
maken hebben met de educatieve
wegwijzersfunctie.

Bij dat alles mogen natuurlijk de men-
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sen die zelfstandig willen studeren
niet uit het oog worden verloren.

Zo komen wij bij de informatieve op-
dracht. Toen in 1978 mevrouw Rika
De Backer als Minister van Cultuur
het bibliotheekdecreet verdedigde zei
ze dat de bibliotheek ,,een centrale in-
formatiebank moet zijn die voor iede-
reen toegankelijk is. Ze is een noodza-
kelijk element in de democratisering
van de cultuur”. De bibliotheek moet
dus een informatiecentru’m worden
waar elke burger, rijk of arm - ook de
kansarme -, jong of oud, voor zijn in-
formatiebehoeften terecht kan. Dit
recht op informatie moet door de
overheid worden gesubsidieerd zoals
ook het recht op onderwijs wordt ge-
waarborgd.

Ik wil in dit verband wijzen op een no-
ta van het Nederlands Bibliotheek- en
Lectuurcentrum, waarin de biblio-
theekwereld erop wordt gewezen dat
bezinning op de gevolgen van de snel
veranderende informatiemaatschap-
pij nodig is.

Volgens het NBLC speelt de biblio-
theek bij de overvloed aan informatie,
met zijn deskundig personeel, een
onontbeerlijke rol in de bemiddeling
bij het zoeken naar de juiste informa-
tie. Waar vroeger de uitleenfunctie de
belangrijkste was, zal dat in de toe-
komst het geval zijn voor de inlichten-
de en de adviesfunctie, vooral in
dienst van die mensen voor wie infor-
matie moeilijk toegankelijk is. De bi-
bliotheek zal het niveau, zowel als de
presentatie van de inlichtingen, moe-
ten aanpassen aan zijn informatievra-
gers.

Volgens het NBLC heeft de openbare
bibliotheek een belangrijke taak in
het doorgeven van informatie die, om-
wille van de veelheid en de onbekend-
heid van de bronnen, voor de meeste
mensen ontoegankelijk is geworden.
De bibliotheek zal de informatie moe-
ten verzamelen, ordenen en toegan-
kelijk maken en ze zal moeten bemid-
delen tussen het beschikbaar aanbod
en de vraag van de gebruiker. Ze zal
haar collectie en dienstverlening
moeten afstemmen op de geregeld
geïnteresseerden. De bibliotheek is
hiervoor ook uitzonderlijk geschikt
omwille van haar van oudsher bemid-
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delende taak, haar geografische be-
reikbaarheid en haar netwerkvorming
die toelaat informatie op te vragen.
Bovendien kan de informatie worden
verkregen tegen een zeer geringe
kostprijs en kan de gebruiker de infor-
matie tijdens de openingsuren steeds
komen opvragen. De deskundigheid
van het personeel ten slotte kan de in-
formatie toegankelijk of meer toegan-
kelij k maken.

Zo kan de bibliotheek ertoe bijdragen
de kenniskloof tussen de maatschap-
pij en de kansarme of achterstands-
groepen te beperken. Ook voor de
computeranalfabeten, die dreigen een
nieuwe achterstandsgroep te worden,
heeft zij een eigen taak.

In de NBLC-nota wordt hierover nog
het volgende gezegd : ,,Alleen als die
taak goed wordt vervuld zal de biblio-
theek zich verder kunnen ontwikke-
len tot het informatiecentrum bij uit-
stek, waaraan iedereen die informatie
zoekt onmiddellijk denkt. Niet alleen
op de huidige gebruikers zal die in-
vloed merkbaar zijn, ook op mensen
(en groepen) die nu nog niet de biblio-
theek gebruiken omdat zij menen dat
deze hen niets te bieden heeft”.

In de praktijk betekent dit dat de uit-
breiding met in databestanden opge-
slagen informatie om bijstelling
vraagt, zowel van de visie op de inlich-
tingsfunctie van de POB, als op de
technische verwezenlijking ervan.
Het invoeren van computers en mo-
derne telecommunicatietechnieken
zal zeker nog problemen meebren-
gen.

Als de bibliotheek in de 2 le eeuw
haar taak wil vervullen, zal ze van re-
ceptieve dienstverlening naar een ac-
tieve en ondersteunende opstelling
moeten groeien of,‘met andere woor-
den, naar een systematische aanpak
van haar educatieve en informatieve
opdracht.

Hoever staan wij nu in de praktijk ?
Acht a negen jaar na de goedkeuring
van het bibliotheekdecreet stellen wij
vast dat heel wat bepalingen ervan bij
,,wishful thinking” zijn gebleven.

Het bibliotheekdecreet legde inder-
daad aan iedere stad en gemeente de
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verplichting op om vóór 1 januari
1982 een plaatselijke openbare biblio-
theek - een POB - te organiseren.
Die datum evolueerde al naar 1 janua-
ri 1984 en 1 januari 1987. Is het juist
dat die nu nog eens wordt vooruitge-
schoven naar 1 januari 1989 ? Als dat
zo is hoe gaat u dan de ongeveer 118
gemeenten, die nog niet in orde zijn,
begeleiden zodat ze het wel zullen
zijn op 1 januari 1989 ?

Waaraan is het te wijten dat van de
308 Vlaamse Gemeenten er maar een
kleine twee derde in orde zijn of zijn
er speciale redenen waarom onze Mi-
nister van Cultuur er niet op aan-
dringt dat deze Gemeenten wel met
een plaatselijke openbare bibliotheek
zouden starten ?

Hoe komt het dat van de 13 in het bi-
bliotheekdecreet van 1978 voorziene
centrale openbare bibliotheken,
waarvan het aantal in 1985 voorlopig
tot 5 (cf. 6) is herleid, er nog maar één
erkend is, met name die van Hasselt ?

In zijn beleidsverklaring voorzag de
Minister van Cultuur wel de erken-
ning van het Nationaal Centrum voor
Openbaar Bibliotheekwerk - het
NCOB - dat op het vlak van de
Vlaamse Gemeenschap het geheel
zou overkoepelen, dit is bijstaan met
raad en daad. Voor zover ik weet werd
daar niet meer over gesproken in het
door de Executieve goedgekeurde be-
sluit dat naar de Raad van State is ver-
zonden voor advies. Wat is de reden
hiervoor ?

Het crisisbesluit van 1982, genomen
door uw voorganger, Minister Poma,
liep ten einde in december 1986. Zo-
lang er geen nieuw decreet of besluit
komt, is het decreet van 19 juni 1978
van toepassing. Hoe vangt u dit intus-
sen op ? Momenteel is uw Ministerie
op vele punten in overtreding, even
goed als de 118 gemeenten die nog
geen POB hebben.

Nu het crisisbesluit ten einde liep
zouden wij definitief naar het oor-
spronkelijk bibliotheekdecreet kun-
nen terugkeren - wat normaal zou
zijn - maar wij zitten met St.-Anna en
St.-Sylvesterplannen geplaagd. Men
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zou dus het crisisbesluit, geheel of ge-
deeltelijk, voor één jaar kunnen ver-
lengen.

Wij zien evenwel dat u een andere
weg kiest, waarbij noodmaatregelen
definitief zouden worden. Wij zijn
zelfs niet in het bezit van de nieuwe
door u voorgestelde uitvoeringsbe-
sluiten maar hier en daar lazen wij er
wel wat over. Op de collecties zelf, die
door Minister Poma al drastisch wer-
den ingekrompen, zou u nog een extra
vermindering opleggen.

Daarbij valt het op dat de verhouding
voor non-fiction werken van 50 naar
40 procent wordt teruggebracht en
een vermindering van de tijdschriften
wordt voorzien, het cijfer hiervoor ligt
tussen de 25 en de 50 procent.

Dit is een ingreep die regelrecht in-
gaat tegen de informatieve en educa-
tieve taak van de bibliotheken en die
wij daarom onaanvaardbaar vinden.

De beknotting van het crisisbesluit op
de openingsuren blijft. En dan is er
iets dat wij helemaal niet begrijpen op
het gebied van de personeelsbezet-
ting : 20 procent van de bevolking be-
reiken wordt de norm. Wie 25,30  of 35
procent bereikt moet het met dezelfde
mensen blijven doen.

Waar komt die 20 procent-norm van-
daan ? Hebt u dat cijfer genomen om-
dat dit het gemiddelde is dat onze
doorsnee bibliotheken bereiken ?
Maar als wij nieuwe groepen lezers
willen benaderen is daar een grotere
inspanning voor nodig. Wij denken
hierbij aan de leerlingen van Alfabeti-
satie-Vlaanderen die net leerden le-
zen, aan de jonge migranten die Ne-
derlands leerden en nu willen lezen,
aan de licht mentaal gehandicapten,
aan de bejaarden die stilaan de ,,grote
letter boeken” komen vragen en aan
de scholen die de kinderen opdrach-
ten geven om zelf informatie te leren
zoeken, waarbij de bibliotheek actief
wordt betrokken.

Het vraagt minder inspanning om van
10 naar 15 procent van de bevolking te
groeien dan van 20 naar 25 procent of
meer. En toch zien we dat de biblio-
theken in Nederland gemiddeld 30 a
35 procent van de bevolking als lezers
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hebben en dat dit percentage in de
Scandinavische landen zelfs oploopt
tot 40 procent.

Waarom willen wij het aantal lezers
bevriezen op 20 procent van de bevol-
king daar waar het juist ons streven
zou moeten zijn een groter deel van
onze bevolking aan het lezen en aan
het studeren te krijgen of juiste in-
formatie te bezorgen ? Zou dit niet het
middel zijn om een deel van onze
mensen los te rukken uit hun Dallas-
vermaffing ?

Daar komt nog bij dat de nieuwe per-
soneelsformaties met ongeveer 10
procent verminderen tengevolge van
het crisisbesluit. Dit wordt dan een
vermindering van ongeveer 30 pro-
cent in verhouding tot het oorspron-
kelijk decreet. Voor de oude perso-
neelformaties wordt het crisisbesluit
bevestigd.

Dit betekent dat bibliotheken in volle
groei kunstmatig moeten afremmen.
Omdat er grenzen zijn aan het mense-
lijk kunnen zal er automatisch moe-
ten worden bezuinigd op dienstverle-
ning, educatie en informatie.

Nu handel ik over een laatste punt,
het leenrecht.

Volgens berichten verschenen in de
pers en meegedeeld via radio en tele-
visie overweegt u een leenrecht van 5
frank per boek.

Om principiële redenen denken wij
dat dit een slechte regeling is voor een
evenwel terechte vraag naar auteurs-
vergoeding.

Wij denken dat het volgende uit-
gangspunt gezond zou zijn : de over-
heid moet zo’n beleid voeren dat ook
de produktie van moeilijke literatuur
of informatie mogelijk blijft.

Er zijn genres waarvoor onze markt te
klein is, niet alleen literair zoals poë-
zie of drama maar ook boeken gericht
naar speciale doelgroepen.

Ook om technische redenen zijn wij
tegen dit besluit.

Volgens dit ontwerp zullen de Vlaam-
se gebruikers ook Waalse en Belgi-
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sche Duitstalige auteurs, in vertaling,
financieren. Ik heb daar niets tegen,
maar is dit geen bevoegdheidsover-
schrijding door de Vlaamse Minister ?

Als wij de teksten goed lezen blijkt
dat wij eigenlijk Noordnederlandse
uitgevers subsidiëren, bij wie onze
Vlaamse auteurs meestal worden uit-
gegeven.

Wegens tijdgebrek ga ik niet in op de
andere redenen waarom wij tegen dit
ontwerp van decreet zijn.

Tot besluit vermeld ik dat wij uw arti-
kel in ,,De Standaard” van vorig week-
end hebben gelezen en dat wij met u
akkoord gaan over spreiding en een
bepaalde deregulering. Er was inder-
daad teveel in detail gereglemen-
teerd. Toch blijven wij nog met heel
wat vragen zitten. U hebt die vragen
gekregen, en om tijd te sparen zal ik ze
hier niet meer voorlezen. (Applaus bij
AGALEV)

De Voorzitter : De heer Van Elewyck
heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren Mi-
nisters, geachte collega’s, ik heb enigs-
zins bezwaar tegen de gevolgde proce-
dure.

Inderdaad, ik denk dat er problemen
rijzen wanneer wij een Minister inter-
pelleren over maatregelen die nog
niet zijn uitgevaardigd. Ik behoor niet
tot degenen die Ministers ondervra-
gen over hun intenties. Ik zal trou-
wens ook niet overgaan tot de bespre-
king van een ontwerp van decreet dat
nog niet werd ingediend.

De Minister zelf heeft echter de zaken
op een dusdanige manier in het open-
baar gebracht dat de volksvertegen-
woordigers ten slotte de enigen zijn
die ter zake spreekverbod zouden
hebben op de plaats waar hun stem
moet worden gehoord, namelijk in het
Parlement.

Mijnheer de Minister, u is nog jong,
maar dat is een kwaal die geneest.

De Voorzitter : Ouder worden geneest
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helaas niet ! (Gelach)

De heer J. Van Elewyck : Ik zou de Mi-
nister toch de goede raad willen geven
belangrijke verklaringen aan de
Vlaamse Raad voor te behouden. Dan
zal hij kunnen voorkomen dat wij nog-
maals met een procedure, zoals die
van vandaag, worden geconfronteerd.

Mijnheer de Voorzitter, ik behoud mij
het recht voor zodra maatregelen aan-
gekondigd en uitgevaardigd zijn, de
Minister te ondervragen over zijn be-
leidsdaden. Op dat ogenblik moet een
interpellatie trouwens leiden tot be-
paalde politieke besluiten.

Ik wil enkele punten zeer bondig en
principieel politiek behandelen.

Wat het leenrecht betreft wens ik de
zaken duidelijk te stellen. Ik denk dat
iemand gekant is tegen het feit dat au-
teurs aanspraak kunnen maken op een
eventuele bij komende vergoeding
voor boeken die via de bibliotheken
worden uitgeleend. Moet deze ver-
goeding echter worden betaald door
de bibliotheekgebruiker ? Deze vraag
wordt door iedereen die bij de biblio-
theekwereld is betrokken, negatief
beantwoord. Want, zoals collega Van-
horenbeek heeft gezegd, aldus zult u
van de bibliothecarissen ook nog
boekhouders maken. Het innen van
het leengeld zal administratief veel
meer kosten dan wat het zal opbren-
gen, onder andere door de onontbeer-
lijke controles. Administratief-rech-
telijk maakt u van de bibliothecaris-
sen ook nog ontvangers. Ik weet niet
of u daarover heeft nagedacht.

Mijnheer de Minister, de ervaring in-
zake het museumbezoek heeft ons ge-
leerd dat zodra inkomgeld wordt ge-
vraagd, het bezoek met 50,60 en zelfs
70 procent terugloopt.

De burgemeester van de grootste stad
van Vlaanderen, die ook de portefeuil-
le van cultuur beheert, werd begin
1983 ertoe verplicht inkomgeld te vra-
gen voor de stedelijke musea. Dat
heeft een catastrofale invloed gehad
op de bezoekcijfers. Denk dus na
vooraleer u ook voor de bibliotheken
een bij komende drempel inbouwt.

Wat de uitvoering van het biblio-
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theekdecreet betreft, heb ik u, mijn-
heer de Minister, een schriftelijke
vraag gesteld, waarop u heeft geant-
woord. Het betrof de uitvoering van
het bibliotheekdecreet in gemeenten
met meer dan 20.000 inwoners. Dat u
en ik de enigen zijn die het antwoord
kennen, ligt niet aan u of aan mij maar
aan het feit dat de Vlaamse Raad zo
traag is met het publiceren van het
Bulletin van Vragen en Antwoorden.
Ik betreur dat met u, want anders zou
die interpellatie van vandaag een an-
dere aard hebben kunnen krijgen.

Hoe dan ook, uit uw antwoord blijkt
dat ook in de gemeenten van meer
dan 20.000 inwoners er zeer vele zijn
die nog steeds geen plaatselijke open-
bare bibliotheek hebben en die ook
nog altijd geen aanvraag voor een er-
kenning van die bibliotheek hebben
ingediend. Dat is onaanvaardbaar om-
dat u via het bibliotheekdecreet niet
alleen de mogelijkheid, maar ook de
plicht heeft om via de Provinciegou-
verneur op te treden.

Sedert liberalen de portefeuille van
Cultuur in Vlaanderen beheren, is er
inzake democratisering van het bi-
bliotheekwezen eigenlijk niets meer
gebeurd. Wij zijn erop achteruitge-
gaan. Waar u op bepaalde ogenblik-
ken de slogan lanceert ,,Vlaanderen
leeft”, word ik er steeds meer van
overtuigd dat Vlaanderen overleeft,
ondanks uw acties en ondanks uw aan-
wezigheid op het Departement van
Cultuur. Wat u inzake bibliotheken
hebt gedaan en niet hebt gedaan, is
gewoonweg ergerlijk.

Ik ben het op één punt met u eens, na-
melij k waar u stelt dat niet de breedte
van de boekentassen en de afstand
tussen de boekenrekken bij regle-
ment moeten worden vastgelegd,
maar ik ken de gebruikte taktiek te
goed door haar door deze Executieve
bij herhaling te hebben zien toepas-
sen. Er wordt één onderdeel uit het
geheel gelicht dat voor kritiek vatbaar
is om aan te tonen hoe slecht het hele
decreet wel is en op welke manier er
nu moet worden ingegrepen om het te
wijzigen. Dat pakt niet.

Ik zou u willen confronteren met de
uitspraak van iemand die u goed moet
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kennen en voor wie ik veel respect
heb. Dat is mevrouw Annemie Neyts,
Voorzitter van de PW. Tijdens een
van de debatten in het Parlement
heeft zij aan sommige leden van de
Regering gezegd dat grote steden iets
anders zijn dan een optelling van dor-
pen. Dat is een belangrijke uitspraak.
Met de maatregelen die door u wor-
den voorbereid legt u vooral beper-
kingen op aan de grotere steden.

In de eerste plaats laat u na de ge-
meenten met meer dan 20.000 inwo-
ners te verplichten een eigen plaatse-
lijke openbare bibliotheek te hebben.

Ten tweede, wat de grote steden be-
treft en de maatregelen die in het
vooruitzicht gesteld worden ook in
verband met het gesubsidieerde per-
soneel en de bijkomende beperkin-
gen, ontkent u dat de mensen die gaan
werken en scholen bezoeken dit in de
groot-stedelijke centra doen. Het bi-
bliotheekbezoek en het gebruik van
de bibliotheken in de grootstedelijke
centra die hun taak vervullen ligt na-
tuurlijk veel hoger dan elders. Vooral
daar gaat u echter schrappen, neemt u
posten en subsidies weg en maakt u
het de inrichtende machten moeilijk.
In die omstandigheden toch volhou-
den dat men een cultuurpolitiek
voert, mijnheer de Minister, is onbe-
grijpelijk. Dit is een a-cultuurpolitiek.

Sommige leden zoals collega Verhae-
gen, hebben de totstandkoming van
het bibliotheekdecreet meegemaakt,
alsmede de besprekingen die aan het
opstellen van de teksten voorafgin-
gen. Dit bibliotheekdecreet bevat uit-
zonderingsbepalingen, die evenwel
uitdovend waren.

Via de eerste crisisbesluiten werd het
in zijn uitvoering vertraagd. Er werd
toen evenwel de vaste belofte gedaan
dat er geen vervolg zou komen. Iede-
reen kreeg de vaste toezegging dat het
bibliotheekdecreet volledig zou wor-
den uitgevoerd.

Mijnheer de Minister, wat er nu ge-
beurt is gewoon beweenlijk, want in
feite gaat u op een bepaald ogenblik
Vlaanderen meer analfabeet maken.
Een van de grote veroveringen, met

name het bibliotheekdecreet, dat de
ontwikkeling van het openbaar biblio-
theekwerk toegankelijk maakte voor
iedereen en aan iedereen de mogelijk-
heden gaf te beschikken over de volle-
dige rijkdom van wat de cultuur te
bieden heeft, gaat u terugschroeven.

Als dit de wijze is waarop u het cul-
tuurgebeuren benadert, zal ik voor
één keer ook een slogan van twee
woorden gebruiken : arm Vlaanderen.
(Applaus bij de SP)

De heer W. Luyten : Dit is geen slogan,
dit is een citaat van pater Stracke  uit
,,Arm Vlaanderen”.

De Voorzitter : Minister Dewael heeft
het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, waarde colle-
ga’s, ik wens vooreerst de interpellan-
ten te danken omdat zij mij de kans
geven mijn visie inzake het openbare
bibliotheekwerk in Vlaanderen naar
voren te brengen en ook de recente
aan de Vlaamse Executieve voorge-
stelde maatregelen betreffende deze
sector toe te lichten. Ik dank u inder-
daad voor deze kans omdat ik vaststel
dat heelwat aantijgingen worden ge-
formuleerd die, bewust of onbewust,
een loopje nemen met de werkelijk-
heid, met de feiten en met een aantal
nuchtere cijfers.

Dientengevolge vraag ik u om, met
mij, in alle sereniteit en op basis van
correct cijfermateriaal, de evolutie
van het bibliotheekdecreet te overlo-
pen, ten einde tot een realistische be-
sluitvorming te komen. De intellec-
tuele eerlijkheid gebiedt dit en deze
ontbreekt in vele beschuldigende
woorden en slogans van de zogenaam-
de voorvechters van het bibliotheek-
decreet.

Collega’s, het decreet van 1978 was
een belangrijke stap in de emancipa-
tie van het Vlaamse bibliotheekwerk.
De zeer grote achterstand die men in
de bibliotheken had opgelopen in
Vlaanderen - de wet Destrée dateer-
de van 1921 - zou radikaal worden
omgebogen. In tien jaar tijd zou de
achterstand ten aanzien van de ons
omringende landen worden ingelo-
pen. Dit was, noch min noch meer,

zeer ambitieus en alle fracties in deze
Raad hebben die ambitie blijkbaar ge-
steund.

Het is echter niet voldoende ambities
te koesteren, men moet ze ook kun-
nen waar maken. Als jong Minister
treft het mij dat destijds nergens een
nauwkeurige berekening werd ge-
maakt van wat dit decreet aan de
Vlaamse Gemeenschap en aan de on-
dergeschikte besturen uiteindelijk
zou kosten. Was dit misschien teke-
nend voor de politieke zeden van die
tijd ? Wellicht lijkt dit enigszins op
een interpellatie tot degenen die toen
het decreet goedkeurden.

Voor mij is dat een gebrek aan politiek
fatsoen. Dit betekent niet dat de op-
ties van het bibliotheekdecreet niet
de juiste opties zouden zijn. Ik zeg
hier duidelijk : de basisdoelstellingen
van het decreet moeten worden be-
houden ; het decreet dient te worden
uitgevoerd. Wat echter ook belangrijk
is, is dat de uitvoering ervan budget-
tair kan worden waargemaakt. Met
andere woorden : het moet betaalbaar
blijven in het licht van de middelen
waarover de Vlaamse Gemeenschap
beschikt.

De Vlaamse Gemeenschap en de
opeenvolgende Ministers van Cultuur
hebben voor het bibliotheekwerk be-
langrijke inspanningen gedaan. Dit
uitte zich onder meer in een steeds
maar groeiend budget voor de wedde-
toelagen.

Sta mij toe even de taal van de
te laten spreken.

cijfers

Waar het budget voor de weddetoela-
gen in 1980 198,l miljoen frank be-
droeg, was dit in 1982 tot 500,s  mil-
joen frank opgelopen ; in 1985 tot
564,4  miljoen frank en in 1986 tot
598,l  miljoen frank.

Collega’s, in de begroting 1987, die
over enkele dagen in de Commissie
van deze Raad zal worden besproken,
is er 705 miljoen frank ingeschreven.
Dit betekent een stijging van 18 pro-
cent ten aanzien van 1986. Dit bewijst
dat de beschuldigingen van afbraak
van het bibliotheekdecreet en van de
zogenaamde niets ontziende bespa-
ringen, van beknotting van de kredie-
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ten, volkomen uit de lucht zijn gegre-
pen.

In 1982 werd er inderdaad door mijn
voorganger ingegrepen met wat men
het crisisbesluit heeft genoemd, maar
wat ik liever als een aantal maatrege-
len ter vrijwaring van de groeikansen
van het bibliotheekwerk zou bestem-
pelen. Deze ingreep, die weldoor-
dacht en selectief gebeurde, hield de
budgettaire groei binnen bepaalde
proporties. Een volledig en onverkort
uitvoeren van het decreet zou de Ge-
meenschap, alleen wat de weddetoe-
lagen aangaat, in 1988 1,l miljard
frank kosten. Dat zijn toch cijfers die
tot nadenken moeten stemmen.

Mevrouw Van Puymbroeck, eind
1986 namen een aantal maatregelen,
vervat in het crisisbesluit van 1982, in-
derdaad een einde. Men mag toch een
ontwerp van crisisbesluit niet verwar-
ren met een eventueel in te dienen
ontwerp van decreet tot aanpassing
van het decreet van 1978. Ik heb de in-
druk dat bepaalde interpellanten deze
twee zaken hebben verward. Vermits
een aantal maatregelen, vervat in het
crisisbesluit van 1982 een einde na-
men heb ik een nieuw besluit voorge-
legd aan de Vlaamse Executieve dat
op het ogenblik bij de Raad van State
vertoeft voor advies. Met dit besluit
wens ik een nieuwe reeks maatregelen
te treffen - ik zal er niet in detail op
ingaan - die moeten toelaten het de-
creet naar essentiële en fundamentele
intenties toe verder uit te voeren en
betaalbaar te houden.

Met betrekking tot de personeelsfor-
maties werken de maatregelen inder-
daad aftoppend en spreidend. De be-
rekening van de personeelsformaties
wordt vereenvoudigd. Aan kleine bi-
bliotheken wordt meer ademruimte
gegeven, waardoor een betere profes-
sionele omkadering wordt mogelijk
gemaakt. De gemeenten krijgen op-
nieuw wat meer autonomie. Inder-
daad, de normering inzake de collec-
tievorming, wat trouwens door de Ge-
meenten wordt betaald, wordt niet
meer stringent van bovenuit opge-
legd, zodat de gemeenten hun inves-
teringen beter kunnen spreiden in de
tijd.
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Los van deze maatregelen, die het
voorwerp zullen uitmaken van een
nieuw ontwerp van besluit van de
Vlaamse Executieve, moet de evalua-
tie van het decreet zelf worden gezien.
Met deze evaluatie, die mij trouwens
wordt opgelegd door het Regeerak-
koord, ben ik reeds gestart in 1986 via
het consulteren van mijn adviesorga-
nen en mijn Administratie. Welnu,
wat dan betreft, zullen wij ook in 1987
tot besluiten moeten komen. Ik wens
op dit ogenblik op deze besluiten niet
vooruit te lopen, maar kan wel zeggen
dat ik wens dat de geest en de grote
principes van het decreet van 1978 be-
houden blijven.

Tevens stel ik een forse deregulering
voorop, ook naar de uitvoeringsbe-
sluiten toe. Ten slotte moet de uit-
voerbaarheid van het decreet naar de
kleine gemeenten toe worden versoe-
peld. Dit laatste heb ik trouwens in
het recente ontwerp van Executieve-
besluit reeds ten dele verwerkt.

Mijnheer de Voorzitter, sta mij toe
nog wat dieper in te gaan op de con-
crete vraagstellingen van de interpel-
lanten.

Er werd onder meer gevraagd welke
de betrouwbare gegevens zijn op basis
waarvan het decreet kan geëvalueerd
worden. Dit lijkt me vrij evident :
mijn Administratie verschaft mij zeer
preciese gegevens over het aantal ge-
meenten dat over een bibliotheek be-
schikt, over het aantal ontleningen
versus het inwonerstal, de personeels-
kost, de weddetoelagen, enzomeer.
Welnu, al deze kwantitatieve gege-
vens laten de Administratie, de ad-
viesorganen en mezelf toe om met
kennis van zaken de evaluatie aan te
vatten.

Het is al gebleken uit mijn uiteenzet-
ting en uit de geciteerde cijfers dat dit
evalueren niet moet gehuld worden in
een waas van ,,beknotting van de be-
schikbare kredieten”.

Ik heb reeds cijfers geciteerd in ver-
band met de weddetoelagen. Welnu,
ik wens ook nog een ander cijfer aan te
halen. Mijn investeringsprogramma
in de begroting 1986 voor bibliotheek-
werk bedroeg 160 miljoen frank. Col-
lega’s, dat was een verviervoudiging
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tegenover het cijfer dat was ingeschre-
ven in de begroting 1985. Welnu, voor
de begroting 1987 werd het cijfer van
160 miljoen frank behouden.

Mevrouw Van Puymbroeck heeft ge-
peild naar mijn intenties inzake de
overgangsperiode van tien jaar, voor-
zien in het decreet voor de vrije bi-
bliotheken. Dat maakt uiteraard ook
deel uit van de evaluatie van het de-
creet. Op die besluiten wens ik, zoals
reeds gezegd, niet vooruit te lopen. Ik
deel evenwel uw wens, mevrouw Van
Puymbroeck, opdat kleine gemeenten
begeleid zouden worden om zich con-
form het decreet op te stellen. Zoals
gezegd zijn er trouwens in het nieuwe
ontwerp van Executievebesluit maat-
regelen voorzien waarbij kleine ge-
meenten meer armslag krijgen. Mijn
Administratie - en in dit verband
moet ik de heer Van Elewyck tegen-
spreken - legt heel wat contacten met
achterblijvende gemeenten ten einde
hen te begeleiden om de stap te zetten
naar de oprichting van een openbare
bibliotheek.

Wat nu de oprichting betreft van het
Nationaal Nederlandstalig Centrum
Openbar Bibliotheken, het zogeheten
N.C.O.B., heb ik de operationalise-
ring daarvan vooropgesteld in mijn
beleidsverklaring. Dat zou echter ook
een belangrijke nieuwe personeels-
formatie betekenen, wat tevens op-
nieuw een belangrijke budgettaire
last met zich zou brengen. Ik heb
voorlopig bewust gekozen voor het
meest prioritaire. Het meest prioritai-
re op dit ogenblik lijkt mij de zorg om
het goed functioneren van de plaatse-
lijke openbare bibliotheken, met hun
filialen en met hun uitleenposten.
Daaraan heeft de weetgierige en lees-
grage burger in de eerste plaats nood.
Vandaar mijn inspanning om het bud-
get ,,Weddetoelagen” te verhogen,
eerder dan het NCOB te operationali-
seren. First things first.  Dat neemt
evenwel niet weg dat ik oog heb voor
de te coördineren opdrachten inzake
bibliotheekwerk op het niveau van de
Vlaamse Gemeenschap.

Voor de totstandkoming van de cen-
trale catalogus op computer, die moet
kunnen worden geconsulteerd door
alle plaatselijke bibliotheken, heb ik
kredieten vrijgemaakt. Thans begelei-
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den een stuurgroep en mijn Adminis-
tratie dit project. Van zodra er budget-
taire ruimte is-en prioriteit wordt ge-
geven aan NCOB kan dit Centrum het
beheer van de centrale catalogus over-
nemen.

Mevrouw Van Puymbroeck heeft de
discussie geopend over de functie van
de bibliotheek in een actief informa-
tiebeleid. Ik ben ervan overtuigd dat
de bibliotheek het aangewezen tref-
punt is voor informatieverstrekking.
Het is mijn wens dat het bibliotheek-
personeel hiervoor oog heeft en dat de
gemeentebesturen de mogelijkheden
van de bibliotheek als informatieplat-
form in twee richtingen optimaal be-
nutten. Mijn ervaring is dat dit op vele
plaatsen reeds gebeurt.

Ten slotte is gepraat over de invoering
van het zogeheten leenrecht. Ook hier
mag men een voorontwerp van de-
creet niet verwarren met een ontwerp
van decreet. Er bestaat geen ontwerp
van decreet over het leenrecht.

Ik heb een voorontwerp opgesteld en
overgemaakt voor advies, onder meer
aan de Commissie voor de Letteren.
Zolang de Vlaamse Executieve geen
standpunt heeft ingenomen, is er geen
ontwerp van decreet en kunnen wij
bezwaarlijk een discussie aangaan
over de modaliteiten.

Ik meen dat de feiten - ik denk in het
bijzonder aan de principes - nuchter
op een rijtje moeten worden gezet. Ie-
dereen in deze Raad is het erover eens
dat de leescultuur moeten worden be-
vorderd. Het is logisch dat de auteurs
van boeken hierin een vrij centrale rol
spelen. Zonder schrijvende auteurs,
zijn er immers geen boeken, dus ook
geen uit te lenen boeken.

Niemand heeft die redenering echter
doorgetrokken. Ik heb mijn verant-
woordelij kheid opgenomen en ge-
steld dat het leenrecht een billijk en
rechtvaardig principe is. Het komt mij
inderdaad billijk voor dat auteurs wor-
den vergoed voor de inkomsten die zij
derven ingevolge het menigvuldig
ontlenen van hun werken in biblio-
theken. De heer Van Elewyck gaat ak-
koord met dit principe maar stelt met-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 11
8 januari 1987

een de vraag : ,,Wie betaalt ?”

Vragen wij een bijdrage aan de ge-
bruiker, de ontlener of laten wij beta-
len door de massa belastingbetalers ?
Men oordeelt dat de Vlaamse Ge-
meenschap de middelen moet op-
brengen om het Fonds van de Lette-
ren te stijven. Ofwel legt men een
band tussen ontlener en auteur, ofwel
doet men dat niet.

Het leenrecht en de opbrengst die
wordt gestort in het Fonds van de Let-
teren komen niet alleen ten goede aan
de succesauteurs. Ik heb zeer duide-
lijk vooropgesteld dat, nadat de au-
teurs een vergoeding hebben ontvan-
gen overeenstemmend met het aantal
ontleningen, de overblijvende fond-
sen worden bestemd voor het stimule-
ren van debuten in de letteren. U weet
dat ik hiervoor een bijzondere voor-
liefde heb : de overheid moet geld in
eerste instantie bestemmen voor het
stimuleren van debuten. Dat geldt
voor alle sectoren van de schone kun-
sten, dus ook voor de letteren.

Men moet durven een stelling in te
nemen. Het gaat niet op om steeds te
verwijzen naar het buitenland, wat
men voor het bibliotheekwerk doet.
Men zegt me dat ik hier met blozende
kaken moet staan en kijken naar wat
in Nederland wordt uitgegeven aan
bibliotheekwerk. Voor het leenrecht
gebruikt men echter andere argumen-
ten.

Nu verwijs ik eens naar het buiten-
land en geef de raad eens naar het bui-
tenland te gaan kijken, onder meer
naar Nederland waar reeds lang syste-
men van leenrecht bestaan. Het werd
mijns inziens tijd dat in dit debat een
duidelijke stelling werd ingenomen.
De evolutie van de jongste jaren ge-
tuigde van een typisch nefaste menta-
liteit waarbij een aantal standpunten
reacties uitlokken die dan op hun
beurt een aantal tegenargumenten
opriepen. Het enige resultaat daarvan
was immobilisme. De modaliteiten
voor het invoeren van een leenrecht
moeten nog worden uitgewerkt. Daar
moet nog een definitieve keuze wor-
den gemaakt. Maar het is geenszins
mijn bedoeling om hierbij de belan-
gen van de bibliotheken uit het oog te
verliezen. Ik wens inderdaad - en dat

Invoering leenrecht openbare bibliotheken

weet u - dat een deel van de op-
brengst van het leenrecht zal worden
aangewend voor de automatisering
van de bibliotheken. Het invoeren
van de automatisering zou immers
toelaten het bibliotheekpersoneel
meer voor educatieve doeleinden in
te schakelen.

Mijnheer de Voorzitter, ik heb willen
aantonen dat wij ons niet hoeven te
schamen voor onze bibliotheken in
Vlaanderen. Zij worden meer dan be-
hoorlijk naar waarde geschat. Het vei-
lig stellen van hun taken en ook het
veilig stellen van hun opdrachten is
voor mij een permanente bekommer-
nis en dat blijkt ook uit de begroting.
(Applaus bij de meerderheid)

De Voorzitter : De heer Van Elewyck
heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, ik ben het
met Minister Dewael eens dat wij een
ontwerp van decreet niet kunnen be-
spreken, zolang het niet is ingediend.
Maar zelf is de Minister van deze regel
afgeweken door een princiepsverkla-
ring af te leggen.

Minister P. Dewael : Dat mag toch.

De heer J. Van Elewyck : Ik wil u dat
niet verbieden, mijnheer de Minister,
maar dan mag u de volksvertegen-
woordiging evenmin verbieden hier-
op in te spelen.

Mijnheer de Minister, ik wil u niet
verhelen dat u zaken hebt gezegd die
niet correct zijn. U zei dat de financie-
ring van het Fonds voor de Letteren
kan gebeuren ofwel door de biblio-
theekgebruiker een leenrecht te laten
betalen - waardoor hij, naar u zegt,
mee instaat voor de investeringen in
de bibliotheken, namelijk via de auto-
matisering, ofwel door de belasting-
betaler te laten betalen. Mijnheer de
Minister, u zal eens opnieuw moeten
gaan nadenken, want er zijn nog ande-
re mogelijkheden. 1 k geef er een. Als u
een beslissing zou nemen over een
vaste boekenprijs dan zou u langs die
weg ongetwijfeld ook een mogelijk-
heid krijgen om het Fonds voor de
Letteren te financieren en om bijko-
mende fondsen te vinden voor de au-
tomatisering van de bibliotheken.
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Minister P. Dewael : U weet toch dat
dit niet mijn bevoegdheid is, maar die
van de Minister van Economische Za-
ken.

De heer J. Van Elewyck : Als het voor
de Eerste Minister van dit land - en ik
heb hem dat horen zeggen op televisie
- mogelijk is om u te betrekken bij za-
ken die tot zijn bevoegdheid behoren
dan zal het voor u toch ook niet moei-
lijk zijn om van de Minister van Eco-
nomische Zaken gedaan te krijgen dat
hij u betrekt bij de regeling over de
vaste boekenprijs.

Minister P. Dewael : Om een advies te
geven.

De heer 3. Van Elewyck : Waartoe
dient anders het Overlegcomité Rege-
ring-Executieven ? Bestaat dat alleen
om, zoals de Voorzitter van de Execu-
tieve daarstraks heeft toegegeven, te
komen tot geroemde afspraken die
niet worden uitgevoerd op de datum
overeengekomen in het Overlegcomi-
té ? U zegt dat de Gemeenten meer
autonomie krijgen en hun collecties
in de tijd zullen kunnen spreiden. Par-
lementsleden kennen de betekenis
van deze eufemistische uitdrukking.
Dat betekent dat u opnieuw meer las-
ten gaat leggen op de rug van de ge-
meenten.

Minister P. Dewael : Wie betaalt de
collecties volgens het decreet van
1978 ?

De heer J. Van Elewyck : De Gemeen-
ten. Maar, mijnheer de Minister, als u
zegt dat de vernieuwing van het boe-
kenbezit niet zo snel dient te gebeu-
ren, gaat u natuurlijk tegelijkertijd
zeggen dat de verplichte uitgaven
voor de Gemeenten bij de uitvoering
van het bibliotheekdecreet naar om-
laag gaan. Gezien echter de financiële
toestand van de Gemeenten, zal uw
collega van Binnenlandse Aangere-
genheden zich in dit geval misschien
tegen elke andere uitgave verzetten.
Ik herhaal dus : Arm Vlaanderen !

Bovendien, mijnheer de Minister,
zegt u dat uw Diensten met de Ge-
meenten in contact zijn en hen bege-
leiden bij het opzetten van nieuwe
plaatselijke openbare bibliotheken en
hun erkenning.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 11
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Minister P. Dewael : Ja, dat zeg ik.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de
Minister, u zal toch het bibliotheek-
decreet van 1978 eens moeten herle-
zen. Inderdaad, bij dit decreet wordt
niet alleen de mogelijkheid geboden
tot begeleiding, maar wordt aan de
Gemeenten een verplichting opge-
legd. Die verplichting geldt niet al-
leen voor de Gemeenten, maar ook
voor de ter zake bevoegde Minister.
Daar waar gemeenten in gebreke blij-
ven, heeft de Minister de plicht op te
leggen het decreet uit te voeren.

De Voorzitter : Mijnheer Van Ele-
wyck, u moet de repliek kort houden.

De heer J. Van Elewyck : Dit ligt in
mijn bedoeling, maar ik word door de
Minister onderbroken.

De Voorzitter : Ik verzoek u te willen
afronden.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de
.Minister, ik heb u verweten na te laten
het bibliotheekdecreet te doen uit-
voeren. U bent op dit verwijt hele-
maal niet ingegaan. Alleen in ant-

woord op een schriftelijke vraag van
mijnentwege heeft u toegegeven het
bibliotheekdecreet niet verplichtend
te doen toepassen voor gemeenten
van meer dan 20.000 inwoners. Wij
blijven deze beslissing betreuren en
blijven zeggen : Arm Vlaanderen !
(Applaus bij de SP)

Interpellatie van mevrouw M. Vogels
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgele-
genheid, over de stand van zaken met
betrekking tot de reconversie van de
Zennevallei na de sluiting van het be-
drijf Michelin  te Sint-Pieters-Leeuw

De Voomitter  : Aan de orde is de inter-
pellatie van mevrouw Vogels tot de
heer Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminis-
ter van Economie en Werkgelegen-
heid, over de stand van zaken met be-
trekking tot de reconversie van de
Zennevallei na de sluiting van het be-

Tot slot van zijn interpellatie over de invoering van het leenrecht ten voordele van au-
teurs wees de heer L. Vanhorenbeek (VU) op het gevaar datfinanciële problemen en
nogal simplistische privatiseringstheorieën samen zouden leiden tot de ajbraak van
een van de weinige pluralistische gemeenschapsinitiatieven in de culturele sectot
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drijf Michelin te Sint-Pieters-Leeuw.

Mevrouw Vogels heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, geachte collega’s, ik zal ook spre-
ken over het arme Vlaanderen, zij het
dan meer in de letterlijke zin dan de
heer Van Elewyck dat heeft gedaan.
Mijn betoog zal handelen over de re-
conversie-idee in de industrie-arme
streek, met name de Zennevallei.

De hele reconversie-idee voor de Zen-
nevallei is niet nieuw. De GOM
Vlaams-Brabant wijdde reeds in 198 1
studies aan de reconversieproblemen
voor de streek.

Tijdens de laatste tien jaar regende
het bedrijfssluitingen in de streek. De
plotse en brutale sluiting van Miche-
lin was hierbij blijkbaar de druppel
die de emmer heeft doen overlopen.
Het hele dossier is in een stroomver-
snelling terechtgekomen en op 30 ok-
tober werden een aantal voorstellen
van de GOM goedgekeurd, die kort
samengevat neerkomen op wat volgt.

1. De oprichting van een bedrijven-
centra te St.-Pieters-Leeuw, verza-
meld kapitaal ongeveer 40 miljoen
frank.

2. De gedeeltelijke herziening van het
gewestplan, waardoor twee nieuwe in-
dustriezones worden aangelegd.

3. Valorisatie van de bestaande infra-
structuur met als belangrijkste beslis-
sing het opnieuw ter beschikking stel-
len van de terreinen van Michelin,
met dien verstande dat de terreinen
pas zullen gerevaloriseerd worden na
akkoord van de Vlaamse Executieve.

4. Programma-beroepsopleiding
waarvan 50 procent van de kosten
worden gedragen door Michelin.

Bij heel deze gang van zaken rijzen
toch wel een aantal vragen.

Eerst en vooral met betrekking tot de
zeer statische en de enge visie op de
reconversie van de streek.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. II
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Ten tweede wat betreft de rol van Mi-
chelin in het geheel.

Wat mij opviel tijdens uw uiteenzet-
ting in de Commissie van 18 novem-
ber 1986 was bijvoorbeeld dat u begon
met de situatie van de ontslagen werk-
nemers van Michelin en hierbij tot de
conclusie kwam dat er nog slechts een
probleem was voor 137 van de 1.038
ontslagenen. De overige werknemers
zijn ofwel terug in dienst bij Michelin,
ofwel op brugpensioen of wonen niet
op het grondgebied van het Vlaamse
Gewest.

De vraag of men voor een dergelijk
dossier zo bodemgebonden kan den-
ken - een aantal Vlaamse werkne-
mers werken ook vandaag nog in For-
ges de Clabecq - wil ik hier nog in het
midden laten, maar de reconversie
van een streek als de Zennevallei
stopt niet met de werklozen van Mi-
chelin, maar moet vertrekken vanuit
een totaalbeeld van de streek. Een
streek die de jongste tien jaar herscha-
pen werd tot een industrieel kerkhof
en wat erger is, waar nog heel wat te-
werkstelling bedreigd wordt. Alhoe-
wel de toestand in verschillende be-
drijven toch moet bekend zijn, wordt
hierover in het reconversieplan met
geen woord gerept. Het plan beperkt
zich tot een zeer statische infrastruc-
tuurschets van de situatie en trekt
hieruit een aantal conclusies waarvan
sommige heel wat vragen oproepen -
maar daarover zo dadelijk meer -
zonder enige prognose te maken van
de tewerkstelling naar de toekomst
toe.

Of met andere woorden, wat heeft het
voor zin om te investeren en te pogen
via infrastructuurwerken nieuwe te-
werkstelling aan te trekken als men
niets doet voor de momenteel be-
dreigde tewerkstelling.

Als ik goed ben ingelicht staan mo-
menteel drie grote bedrijven in de
streek, samen goed voor nog eens
minstens 1 .OOO arbeidsplaatsen, er
niet rooskleurig voor.

Ten eerste is er Fabricable te Huizin-
gen dat geïsoleerde draden en kabels
produceert. In 1981 werkten er 400
mensen, nu nog ongeveer 290. De
markt voor de kabelproduktie is over-

Reconversie Zennevallei

verzadigd en de concurrentie is er dus
hard. Tot nu toe werkte ongeveer een
derde van de werknemers van Fabri-
cable voor de uitvoering van het RTT-
contract. De RTT verdeelde tot nu toe
haar kabelbestellingen onder de vier
Belgische kabelproducenten. Fabri-
cable, als enige Vlaamse maatschap-
pij, kreeg op die manier ongeveer 15
procent van de bestellingen.

Zoals u bekend is, is het contract op-
gezegd per 1 januari 1987, in afwach-
ting van het nieuwe zogenaamde con-
tract van de eeuw. De kans is groot dat
Fabricable bij een nieuw contract uit
de boot valt, onder andere om de hier-
navolgende redenen.

- Communautair-politieke redenen.
Het ziet er meer en meer naar uit dat
de grote koek, de centrales, naar
Vlaanderen, naar Bel1 zal gaan. Onze
typische Belgische communautaire
pactenpolitiek zal de compensatie
voor Wallonië normaliseren en hier-
bij helpen alle beetjes. De kans is dus
groot dat de kabelbestelling volledig
voor Wallonië zal zijn.

Het lijkt ook weinig waarschijnlijk dat
Fabricable in dit verband steun zal
krijgen van de Vlaamse overheid.
Globaal is immers de bestelling van
de centrales veel belangrijker. Boven-
dien is de toewijzing van het contract
aan Bel1 van levensnoodzaak voor het
voortbestaan van uw paradepaardje
bij uitstek, Mietec.

- Is door de drie Waalse bedrijven aan
de RTT voorgesteld om in de toe-
komst enkel nog met poly-ethyleen
geïsoleerde kabels, de PET-kabels, te
werken. Fabricable produceert enkel
papierkabels.

De kans is dus groot dat op korte ter-
mijn een derde van de werknemers,
hetzij circa 120, op straat staan en dat
op middellange termijn het bedrijf
volledig sluit. Arbeid is bodemgebon-
den, aandelen zijn dit niet. Fabricable
is voor 33 procent aandeelhouder in
Telecable-Dour.

Tweede zorgenkind is BREC, zo mo-
gelijk nog minder onbekend dan Fa-
bricable. Na de zeven maanden du-
rende bezetting van enkele jaren te-
rug, kwam dit bedrijf immers in han-
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den van GIMV, die tot nu toe enige
aandeelhouder is. BREC is dus als het
ware een overheidsbedrijf. Ook de
markt die dit bedrijf bespeelt, de pro-
duktie van treinwagons is zeer onze-
ker en de concurrentie van vooral
Zuid-Korea is zeer groot. Tot nu toe
werkt BREC voor de helft voor de bin-
nenlandse markt en moet ze de
NMBS-bestellingen delen met Bru-
geoise et Nivelles ; voor de andere
helft voor de buitenlandse markt in
hoofdzaak Zaïre.

Niettegenstaande de GIMV een cri-
sismanager benoemde voor het be-
drijf blijft toch sterk de indruk bestaan
dat men niet echt gelooft in de toe-
komst van BREC en dat het de enige
bedoeling is van de GIMV om het
bedrijf zo snel mogelijk van de hand te
doen. Nochtans ligt hier een kans om
theorie en praktijk van Flanders Tech-
nology te combineren in een eigen be-
drijf.

De markt voor gebanaliseerd spoor-
wegmateriaal is verzadigd en hier kan
BREC de concurrentie van landen als
Zuid-Korea niet aan. De markt voor
gesofistikeerd spoorwegmateriaal is
dit niet. Zo is er bijvoorbeeld vraag
naar LPG-wagons in de USSR, die
temperaturen van - 50” tot + 50” moe-
ten doorstaan, of zijn er leemtes in de
markt voor onderhoud van wagons,
bijvoorbeeld van de leasingmaat-
schappij CAIB.

De vraag is wat wil de overheid met
dit bedrijf ?

Als hier geen duidelijke aanpak volgt
dreigt ook dit bedrijf ten onder te gaan
samen met zijn 300 werknemers. Bo-
vendien zou BN hierbij een monopo-
liepositie op de Belgische markt ver-
werven, wat dan weer niet gezond is
voor de rekeningen van de NMBS.

Ten derde. Jones en Lamson, een be-
drijf dat 280 werknemers telt en voor-
al gesolïstikeerde draaibanken en oil-
fields-instrumenten maakt.

Dit bedrijf was in handen van de
MNO-Textron, die het heeft afgesto-
ten en in handen gegeven heeft van
een zekere Mister  Hoets  van Ameri-

kaanse origine. Nu blijkt dat hier dui-
delijk sprake is van wanbeheer. Het
bedrijf wordt financieel leeggezogen ;
de overheid weigert, ons inziens te-
recht, tussen te komen uit angst dat
het overheidsgeld de rest van het kapi-
taal over de grote plan zou volgen,
maar grijpt niet in.

Ook de toekomst voor dit bedrijf en
zijn 280 werknemers blijkt niet zo
rooskleurig.

Recente evoluties duiden dit duide-
lijk aan. Zo zagen wij dat op 6 septem-
ber laatstleden de handelsrechtbank
zich zou uitspreken over dit bedrijf,
een uitspraak die werd uitgesteld tot 6
januari 1987 en nu opnieuw is ver-
schoven omdat op de valreep dit be-
drijf een krediet kon verwerven van
een Poolse bank, die dit krediet lever-
de voor de afwerking van een Poolse
bestelling die in juni zou afgelopen
zijn. Dit is dus een uitstel van execu-
tie tot volgende zomer.

Mijnheer de Minister, mijn vraag is
dan ook duidelijk : hoe komt het dat in
een reconversieplan voor de streek
met geen woord over deze bedrijven
gerept wordt ? Wat zijn de plannen
van de Vlaamse overheid ten aanzien
van deze drie bedrijven en wat zal er
gebeuren voor het behoud van de te-
werkstelling ?

Het reconversieplan, zoals nu goedge-
keurd, is niet alleen eng in de zin dat
het geen rekening houdt met de toe-
stand van de nog bestaande indus-
trieën, maar het is bovendien eng ge-
richt op de tewerkstelling in de indus-
trie, dit terwijl in de Zennevallei nog
heel wat maatschappelijk, zinvolle te-
werkstelling te creëren valt.

Inzake de uitbouw van eerstelijnsge-
zondheidszorg en de sociaal-culturele
infrastructuur staat de streek nergens.

Zo heeft die streek te kampen met een
constante ondercapaciteit aan V-bed-
den. De verdere uitbouw van de wel-
zijnssector in het gebied lijkt mij trou-
wens van fundamenteel belang gezien
de specifieke positie van de streek en
haar bewoners, als Vlaamstaligen tus-
sen Brussel-Hoofdstad en Wallonië.

Waarom wordt hier in het kader van

een reconversie niets aan gedaan ?
Bli.jven de gepla nde maatregelen, de
oprichting van een bedrijvencentrum
en de aanleg van twee nieuwe indus-
trieterreinen, waarvoor het al zo com-
plexe gewestplan Halle-Vilvoorde-
Asse, moet gewijzigd worden. Wij
hebben veel vragen bij dit plan, niet
alleen omdat op die manier een stuk
landschappelijk waardevol gebied
wordt opgeofferd tegen de zin in trou-
wens van de bevolking, maar ook om-
dat er geen enkele garantie bestaat dat
nieuwe investeerders zich hier zullen
vestigen.

Mijnheer de Minister, u hebt zich op
18 november in de Commissie voor
Economie, Tewerkstelling en Energie
sterk gemaakt dat dit wel het geval
was. Gezien de talloze ervaringen uit
het verleden met industriezones, T-
zones, zou ik toch graag op dat vlak
wat meer zekere gegevens hebben.
Hebt u kandidaten met naam en toe-
naam die zich op deze terreinen zul-
len vestigen of berust dit andermaal
op vage vermoedens ? Zo u kandida-
ten hebt, hoeveel tewerkstelling ver-
tegenwoordigen zijn, is er geen ande-
re oplossing in de streek denkbeeldig
en kunnen de baten in dit verband op
tegen de saldi, de vernietiging van een
stuk Vlaamse waardevolle natuur ?

Ten slotte blijft er het bedrijf, waarom
het allemaal begonnen was, Michelin.
Nog in de vergadering van 9 septem-
ber jongstleden van de Commissie
voor Economie en Tewerkstelling,
spreekt u van een reconversiefonds
van 560 miljoen frank, waarvan 280
miljoen frank zou ingebracht worden
door Michelin, berekend als volgt : 82
miloen frank uit loonmatiging ; 110
miljoen frank Maribel ; 85 miljoen
frank vrijstelling tewerkstelling sta-
giairs.

Het is mij ook duidelijk dat de werk-
nemers eieren voor hun geld gekozen
hebben en dat het sociaal akkoord
treffelijk was, alhoewel men dit ook
anders zou kunnen zien, namelijk dat
de werknemers, via hun loonmati-
ging, zelf de spaarcenten hebben ver-
zameld om nu hun lonen uit te beta-
len. En dan blijft de 14,5  miljoen frank
van Michelin  en de 50 procent bijdra-
ge in de beroepsopleiding, maar een
mager beestje. Ook de overheid komt
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er op deze manier
koop van af.

natuurlijk goed-

Deze manier van handelen blij kt trou-
wens navolging te vinden. Denken wij
maar aan heel de situatie en de manier
waarop het dossier van KS wordt afge-
handeld. Blijkbaar worden bedrijfs-
sluitingen bij voorkeur onderhandeld
met de zwakste partner, met name de
werknemers, die dan zelf in alle vrij-
heid over hun ,,gouden handdruk”
kunnen beslissen.

Op die manier ontvlucht de overheid
haar verantwoordelijkheid om werk-
gelegenheid te creëren in die streek.
Wat zal trouwens het precieze bedrag
zijn dat de Vlaamse overheid zal bij-
dragen in het Reconversiefonds ?
Welke conclusies kunnen uit het Mi-
chelin-dossier worden getrokken wat
betreft toekomstige sluitingen van be-
drijven ? (Applaus)

De Voorzitter : De heer Félicien Bos-
mans heeft het woord.

De heer F. Bosmans (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik was oor-
spronkelijk niet van plan het woord te
vragen in deze interpellatie. Mevrouw
Vogels heeft de situatie echter enigs-
zins vertekend voorgesteld en ik zou
niet graag hebben dat men hier van-
daag de indruk zou krijgen dat in de
Zennevallei niets meer overblijft van
de industriële activiteit. Bovendien
mag ook niet de indruk worden ge-
wekt dat nog niets werd ondernomen
om de reconversie waarvan sprake
was tot een goed einde te brengen.

Alvorens een zeer precieze vraag te
stellen aan de Minister wil ik nog en-
kele beschouwingen naar voor bren-
gen. De meeste beleidsverantwoorde-
lijken in de Zennevallei kennen zeer
goed de verschillende problemen
waarmede men in de bedrijven uit
hun omgeving heeft af te rekenen. Na
de sluiting van Michelin  is inderdaad
voor het eerst een gecoördineerde ac-
tie op gang gekomen teneinde het
hoofd te kunnen bieden aan de verde-
re aftakeling van de industriële bedrij-
vigheid in de Zennevallei. Aangezien
de problemen van structurele aard
zijn, zijn gecoördineerde initiatieven
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inderdaad noodzakelijk. Er was een
goede samenwerking tussen de men-
sen die initiatieven hebben genomen.
In het bijzonder wil ik de inspannin-
gen van de Vlaamse Gemeenschap en
van de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappij van Vlaams Brabant be-
klemtonen. Dit neemt echter niet weg
dat wij nog steeds op onze honger blij-
ven in verband met de juiste draag-
wijdte en de omvang van de participa-
tie van de Vlaamse Gemeenschap in
het Reconversiefonds. Op volgende
precieze vraag, waarmede mevrouw
Vogels trouwens ook haar interpella-
tie heeft afgesloten, had ik graag een
antwoord van de Voorzitter van de
Vlaamse Executieve : onder welke
vorm en in welke mate zal de Vlaamse
Gemeenschap, naast de inspanningen
die door Michelin zelf ter zake reeds
werden gedaan, bij komende midde-
len ter beschikking stellen ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mevrouw Vo-
gels heeft mij ondervraagd over de
stand van zaken met betrekking tot de
reconversie van de Zennevallei. Het
uitgangspunt van deze interpellatie
was vanzelfsprekend de brutale slui-
ting van het bedrijf Michelin begin
augustus. Ik wil het probleem echter
in een ruimer kader situeren en zal
daarom in de eerste plaats uitgaan van
het reconversieplan van de Zenneval-
lei.

Zoals de heer Bosmans heeft onder-
streept, werd het reconversieplan op-
gesteld in samenwerking tussen de
Vlaamse overheid, de Gewestelijke
Ontwikkelingsmaatschappij Vlaams-
Brabant en de lokale autoriteiten. Het
reconversieplan steunt op drie grote
elementen : ten eerste, het opnieuw
aantrekkelijk maken van deze streek
voor nieuwe industriële of andere eco-
nomische activiteiten ; ten tweede,
het herscholen van de arbeidskrach-
ten in deze streek aanwezig ; ten der-
de, in het kader daarvan ook de op-
richting van een bedrijvencentrum.

Ik wil u onmiddellijk doen opmerken
dat de maatregelen van structurele
aard zijn en gericht zijn op een grotere
weerbaarheid van de streek. De maat-
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regelen zijn dus niet in de eerste
plaats gericht op de specifieke toe-
stand in bepaalde ondernemingen.
Mevrouw Vogels heeft hier heel wat
gegevens verstrekt over een drietal
ondernemingen. Het is echter niet de
bedoeling van het reconversieplan -
dat kan ook niet want de overheid is
daartoe niet bevoegd - om maatrege-
len te nemen voor bepaalde bedrij-
ven. Wij weten trouwens zeer goed
dat wanneer de overheid zich gaat
mengen in het beheer van de onder-
nemingen, dit meestal niet tot grote
successen leidt.

Het zijn dus structurele maatregelen.
Eén daarvan is de oprichting van een
bedrijvencentrum. U kent allen vol-
doende de filosolïe  die achter een be-
drijvencentrum steekt. Het is de be-
doeling op die manier aan startende
ondernemers faciliteiten te verstrek-
ken met betrekking tot de omstandig-
heden waarin zij werken maar vooral
wil men hen de bijstand geven van
een persoon met bedrijfservaring. De-
ze laatste zou het bedrijvencentrum
leiden maar ook individueel de onder-
nemingsleiders van de daar gevestig-
de bedrijven bijstaan.

Inzake het bedrijvencentrum zijn alle
nodige schikkingen getroffen. Men
heeft het nodige privé-kapitaal ver-
gaard en de overheid heeft een partici-
patie genomen langs het kanaal van
de Gewestelijke Ontwikkelingsmaat-
schappij. De gemeenten van de Zen-
nevallei hebben op dat vlak blijk gege-
ven van een zeer grote samenwerking
aangezien ze ook, naar de vestigings-
plaats toe, een gezamenlijke beslis-
sing hebben genomen.

Ik wil ook een woord zeggen over het
weer aantrekkelijk maken van de Zen-
nevallei zelf.

Mevrouw Vogels, in uw uiteenzetting
heeft u het uitdrukkelijk gehad over
het verband tussen enerzijds de eco-
nomische initiatieven en anderzijds
de streek als leef- en werkgemeen-
schap. U heeft dit terecht gedaan. U
moet evenwel goed weten dat het al-
lereerste dat wij op het oog hebben
erin bestaat dat wij de streek aantrek-
kelijk maken voor economische en in-
dustriële initiatieven.
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Om een gezond evenwicht tussen het
werk- en leefmilieu te garanderen
hebben wij de lokale besturen van bij
de aanvang bij de werkzaamheden be-
trokken omdat wij ervan uitgaan dat
deze lokale besturen de toestand ter
plaatse vanzelfsprekend het best ken-
nen en bepaalde elementen kunnen
naar voren brengen.

Wij gaan ervan uit dat de Zennevallei
een industriële roeping heeft en wij
deze in stand moeten houden. Bijge-
volg is het aangewezen nieuwe indus-
triezones uit te bouwen die qua aan-
trekkingskracht kunnen concurreren
met andere industriezones in de
buurt, hetzij in Brussel, hetzij in
Waals Brabant. U heeft zelf gezegd
dat de streek tussen deze twee gebie-
den geklemd zit. Wij moeten ervoor
zorgen dat die streek voldoende troe-
ven heeft die zij kan uitspelen. Daar-
om is het noodzakelijk dat men nieu-
we industriële of ambachtelijke ter-
reinen aanlegt.

Er werd een voorstel geformuleerd.
Het werd door de Vlaamse Executie-
ve aanvaard. In concreto behelst het
het volgende.

Een industriezone van 35 hectaren,
gelegen tussen de spoorweg en het ka-
naal te Halle-Lembeek, wordt omge-
vormd tot landschappelijk waardevol
landbouwgebied.

Vijftien hectaren ontginningsgebied,
met nabestemming ambachtelijke zo-
ne, gelegen tussen de spoorweg en het
kanaal te Halle-Lembeek, wordt om-
gevormd tot onginingsgebied met na-
bestemming landschappelijk waarde-
vol landbouwgebied.

Dat is als het ware het omvormen van
bestaande industriële of ambachtelij-
ke zones naar landschappelijk waar-
devol gebied.

Omgekeerd zal een gebied van 9 hec-
taren voor gemeenschaps-  en openba-
re nutsvoorzieningen, te Drogenbos
gelegen, worden omgevormd tot in-
dustriezone voor niet-milieuvervui-
lende bedrijven.

Een gebied van 30 hectaren land-
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schappelijk waardevol landbouwge-
bied te Beersel, westelijk van het uit-
tredend complex van de E 19, wordt
omgevormd tot een zone voor niet-
milieuvervuilende industrieën en
voor bedrijven met navorsingsdoel-
einden.

Het gaat in feite om een ruil waarbij
bepaalde industriële gebieden die
status verliezen en worden omge-
vormd tot landschappelijk waardevol-
le landbouwgebieden terwijl andere
gebieden worden open gesteld voor
industriële vestiging.

Wij hebben de opdracht gegeven om
de procedure in te zetten met het oog
op een beperkte herziening van het
Gewestplan. Dat impliceert ook dat
een aantal adviezen worden ingewon-
nen. Deze procedure is trouwens
identiek met de procedure die geldt
voor het opmaken van de gewestplan-
nen zelf. Dat bevat trouwens de nodi-
ge inspraakmogelijkheden waardoor
de zorg inzake evenwicht tussen leef-
en werkmilieu aan bod kan komen.

Een eerste element is dat wij gebie-
den beschikbaar stellen waarop nieu-
we industriële of andere economische
activiteiten kunnen worden ontwik-
keld. Op dit ogenblik bestaan dergelij-
ke gebieden niet, en wanneer zij de
naam hebben een dergelijke bestem-
ming te hebben dan weet iedereen dat
die niet kan worden gerealiseerd.

Wij moeten naar een andere mogelijk-
heid uitzien. Vandaar de beperkte
herziening van het gewestplan. Wij
hebben duidelijk aangegeven waar dit
moet gebeuren. Ik hoop dat de proce-
dure zo spoedig mogelijk kan worden
afgerond zodat wij ook de uitrusting
van deze industrie- en ambachtelijke
zones kunnen aanpakken.

Een ander element betreft de oplei-
ding van de arbeidskrachten.

Hierbij ga ik uit van de toestand die
destijds werd geschapen. Het bedrijf
Michelin heeft zijn vestiging in ons
land gesloten. Het ging niet om een
geïsoleerde maatregel in het geheel
van de onderneming. Uit de gegevens
waarover wij beschikken blijkt dat op
vijf jaar tijd in de groep Michelin
9.000 arbeidsplaatsen verloren zijn
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gegaan. Niet alleen ons land is getrof-
fen. Op dit ogenblik is men bezig ook
in Frankrijk af te danken.

Ik zal de economische redenen daar-
voor niet aanhalen. Ik heb herhaalde-
lijk onderstreept dat deze sluiting tot
stand is gekomen en werd doorge-
voerd zonder de Belgische wetgever
en de overlegprocedures die in ons
land bestaan te respecteren. De pro-
cedure die werd gevolgd gaat ook re-
gelrecht in tegen de gedragscode die
voor multinationale ondernemingen
werd opgesteld binnen de OESO.

U moet ook weten dat deze regels niet
afdwingbaar zijn. Er zijn alleen more-
le engagementen en wij kunnen al-
leen maar politieke druk uitoefenen
op de onderneming.

Op mijn vraag heeft de nationale Mi-
nister van Economische Zaken deze
sluiting van Michelin aanhangig ge-
maakt bij de instanties van de OESO
en het dossier wordt daar behandeld.

Wij zijn daar niet beter tegen gewa-
pend. Wij moeten dat erkennen en wij
kunnen dat betreuren. Een zaak is
evenwel duidelijk. Van het feit dat,
bewust of onbewust, de Belgische
wetgeving en de procedures die bij
ons gebruikelijk zijn niet werden ge-
volgd hebben wij gebruikgemaakt om
de onderneming te betrekken én bij
de regeling van het sociaal passief én
bij de inspanningen tot reconversie.

Onderhandelingen tussen de onder-
neming en de werknemersorganisa-
ties over het sociaal passief hebben
geleid tot een akkoord, met een be-
langrij  ke financiële incidentie, in het
totaal 1 miljard frank, of gemiddeld 1
miljoen frank per arbeider die zijn be-
trekking heeft verloren.

Ik ben ervan overtuigd dat het krach-
tig optreden van zowel de nationale
als de Vlaamse autoriteiten, ervoor
heeft gezorgd dat deze sociale rege-
ling in behoorlijke omstandigheden
heeft kunnen plaatsvinden.

Op het vlak van de medewerking van
het bedrijf aan de reconversie zijn vier
concrete engagementen tot stand ge-
komen.
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Ten eerste, de onderneming Michelin
zal meehelpen aan het tot stand ko-
men van een bedrijvencentrum in St.-
Pieters-Leeuw en heeft daarvoor 43
miljoen frank ter beschikking gesteld.

Ten tweede, wat de opleiding en de
vorming betreft van arbeidskrachten,
die het slachtoffer van de sluiting zijn,
heeft het bedrijf zich geëngageerd de
personeels- en werkingskosten van de
wederopleiding voor 50 procent mede
te financieren. Meer zelfs, het bedrijf
gaat principieel akkoord om de perso-
neels- en werkingskosten van alle pro-
gramma’s van wederopleiding en her-
scholing die in de Zennevallei worden
op gang gebracht - die dus verder
gaan dan het schadeloosstellen van de
slachtoffers van de sluiting, want het
betreft hier de totaliteit van de wer-
klozen en werkzoekenden in dit ge-
bied - voor 50 procent mede te fïnan-
cieren.

Ten derde, de installaties en de gron-
den worden voorbehouden voor nieu-
we economische activiteiten, waarvan
de aard mede door het Vlaamse Ge-
west zal worden bepaald. De ondeme-
ming beschikt dus niet vrij over dit
terrein. Dit moet in afspraak met de
Vlaamse overheid worden bepaald. In
het kader van een dergelijke optie zul-
len de afbraakwerken trouwens wor-
den versneld. Het terrein zal vanafjuli
van dit jaar ter beschikking zijn.

Het bedrijf heeft zich geëngageerd om
een nieuwe semi-industriële activiteit
op te starten in een andere vestiging te
Sint-Pieters-Leeuw. Dit project moet
bijkomende tewerkstelling meebren-
gen. Daarover zijn evenwel nog geen
cijfers beschikbaar.

Wat deze engagementen betreft is het
belangrijk na te gaan hoe de concrete
uitwerking ervan gebeurt, bijvoor-
beeld inzake opleiding en vorming,
welke programma’s door de RVA zul-
len worden op gang gebracht en wat
de kostprijs, die voor de helft door het
bedrijf zelf wordt gedragen zal zijn.

Deze engagementen worden in hun
geheel nauwkeurig gevolgd. Het is mij
evenwel niet mogelijk vandaag ter za-
ke concrete en definitieve cijfers te

verstrekken. Het gaat hier om formele
engagementen die geleidelijk worden
opgevuld, waarbij trouwens ook de
plaatselijke autoriteiten worden be-
trokken.

Ten slotte wil ik er op wijzen dat het
feit zelf van deze sluiting als een acce-
lerator heeft gewerkt op de bewust-
making van de problematiek inzake
de Zennevallei. Het is ingevolge dit
pijnlijke feit dat wij met de verschil-
lende instanties betrokken bij de re-
conversie en met de plaatselijke nij-
verheid een aantal concrete acties
hebben op gang gebracht. Deze zijn
momenteel volop in uitvoering.

Dit heeft er ook toe geleid dat plaatse-
lijke ondernemingen een aantal ini-
tiatieven hebben genomen. Het zou
niet redelijk zijn deze hier op te som-
men aangezien bepaalde projecten
nog niet voor publicatie kunnen wor-
den vrijgegeven. Er is wel een algeme-
ne mobilisering van alle beschikbare
krachten in die streek met de bedoe-
ling aan de reconversie concreet ge-
stalte te geven en haar zo vlug moge-
lijk uit te voeren.

Wij volgen dit van zeer nabij. Trou-
wens de verschillende partners in het
reconversieplan zijn allen zodanig ge-
motiveerd dat de programma’s bin-
nen de voorziene termijnen zullen
worden uitgevoerd. (Applaus bij de
meerderheid)

De Voorzitter : Mevrouw Vogels heeft
het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, mijnheer de Minister, de-
ze interpellatie werd een paar keer
uitgesteld en ik had gehoopt dat met
het verstrijken van de tijd de zaken
duidelijker zouden worden, maar ik
moet echter vaststellen dat ik met de
uitleg van de Minister niet veel wijzer
ben geworden. De stelling die ik in
mijn interpellatie heb trachten te ver-
kondigen, namelijk dat u, mijnheer de
Minister, een zeer enge en statische
visie hebt op het begrip reconversie, is
met de uiteenzetting die u hebt gege-
ven nog maar eens bevestigd. U kunt
zich van de zaak niet afmaken met te
zeggen dat het reconversieplan van
structurele aard is en dat het de be-
doeling is om de streek aantrekkelij-

ker te maken. Wanneer men als Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve ook
bevoegd is voor economie en tewerk-
stelling en werkelijk bekommerd is
om de tewerkstelling in een streek en
om het goed functioneren op econo-
misch en sociaal vlak, dan volstaat het
niet om een theoretisch structureel
plan uit te werken en dat naar de
streek te sturen terwijl men individue-
le ondernemingen in moeilijkheden
verder laat wegrotten.

Mijnheer de Minister, u zegt dat het
niet de gewoonte is van de overheid
om zich met de interne problemen
van een onderneming bezig te hou-
den. Ik heb met mijn interpellatie
trachten aan te tonen, dat in twee van
de drie ondernemingen de overheid
juist wel een specifieke taak heeft.
Wanneer men bekommerd is om het
voortbestaan van Fabricable kan door
bestellingen via het RTT-contract dit
bedrijf in stand worden gehouden. Ik
heb dan ook de vraag gesteld of u van
zins bent op die manier Fabricable
verdere levenskansen te gunnen.

Voor BREC is het nog duidelijker om-
dat dit als het ware het enige over-
heidsbedrijf in België is. Hier zou
men als overheid binnen de streek
een nieuwe impuls aan het bedrijfsle-
ven kunnen geven via een bestaand
bedrijf dat men zelf in eigendom
heeft. Ook hierop heeft u mijns in-
ziens niet geantwoord.

In verband met het oprichten van
nieuwe industrieterreinen spreekt u
over het goochelen met landschappe-
lijk waardevol gebied dat industriege-
bied wordt en industriegebied dat
plots landschappelijk waardevol ge-
bied wordt. Dit is mij niet erg duide-
lijk en illustreert nogmaals de ziens-
wijze van de Vlaamse Executieve over
de ecologische belangen. Wanneer
men vandaag beslist een landschap-
pelijk waardevol gebied te creëren,
heeft men dit morgen niet. Het is een
proces van honderden jaren vooraleer
men een landschappelijk gebied ook
nog waardevol kan noemen. Vernieti-
gen wij vandaag een landschappelijk
waardevol gebied, dan is dat een zaak
van dag op dag, terwijl het bijcreëren
van een landschappelijk waardevol
gebied een proces van jaren is. Dit be-
seft men blijkbaar in regeringskringen
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nog altijd niet.

Ook heeft u niet geantwoord op de
vraag of u concrete kandidaten hebt
voor deze industrieterreinen. Even-
min heb ik een antwoord gekregen op
de vraag hoeveel tewerkstelling dit
zou opleveren.

In verband met het dossier Michelin
heeft u ook niet gezegd wat de conclu-
sie is die de overheid daaruit trekt.
Toen wij dit dossier de eerste maal in
de Commissie bespraken werd op-
nieuw de richtlijn Vredeling naar vo-
ren geschoven die er in Europees ver-
band nog altijd niet door geraakt is.
Met de ervaring van Michelin zouden

wij vanuit België, het voorzitterschap
van de EG-Raad hebbende, dit kun-
nen promoten. Werd hieraan iets ge-
daan ? Bij mijn weten ligt dit weer in
de schuif. Het zal er eerst opnieuw uit-
gehaald worden wanneer wij weer ge-
confronteerd worden met een bedrijf
dat op een onheuse manier zijn deu-
ren sluit.

Wat is de stand van zaken in verband
met de knipperlichtprocedure voor
bedrijven in nood ? Wat dit betreft kan
uit het dossier Michelin toch een les
getrokken worden.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Dames en heren, hier-
mede zijn wij aan het einde van onze
werkzaamheden voor deze voormid-
dag gekomen. .

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te werken.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
12.20 uur.
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